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Αθήνα, σήµερα στις 25 Ιανουαρίου 2016, ηµέρα Δευτέρα και
ώρα 17.35’ συνήλθε στην Αίθουσα των συνεδριάσεων του Βου-
λευτηρίου η Βουλή σε ολοµέλεια για να συνεδριάσει υπό την
προεδρία του Δ’ Αντιπροέδρου αυτής κ. ΝΙΚΗΤΑ ΚΑΚΛΑΜΑΝΗ.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Νικήτας Κακλαµάνης): Κυρίες και κύριοι συ-
νάδελφοι, αρχίζει η συνεδρίαση, αφού διαπιστώθηκε η απαιτού-
µενη απαρτία.

Έχω την τιµή να ανακοινώσω στο Σώµα ότι οι Υπουργοί Ναυ-
τιλίας και Νησιωτικής Πολιτικής, Οικονοµίας, Ανάπτυξης και Του-
ρισµού, Εξωτερικών, Οικονοµικών και η Αναπληρώτρια
Υπουργός Οικονοµίας, Ανάπτυξης και Τουρισµού κατέθεσαν στις
25-1-2016 σχέδιο νόµου: «Κύρωση του Μνηµονίου Κατανόησης
στον τοµέα της ναυτιλιακής συνεργασίας µεταξύ της Κυβέρνη-
σης της Ελληνικής Δηµοκρατίας και της Κυβέρνησης της Δηµο-
κρατίας της Τουρκίας». 

Παραπέµπεται στην αρµόδια Διαρκή Επιτροπή. 
Επίσης, θα ήθελα να σας αναγνώσω τις ακόλουθες επιστολές

προς τον Πρόεδρο της Βουλής:
«Κύριε Πρόεδρε, σας παρακαλώ όπως εγκρίνετε ολιγοήµερη

άδειά µου από Κυριακή 24 Ιανουαρίου έως και Δευτέρα 25 Ια-
νουαρίου στο εξωτερικό. Ο Βουλευτής Χρήστος Κωνσταντίνου
Μαντάς». 

«Αξιότιµε κύριε Πρόεδρε, µε την παρούσα αιτούµαι όπως µου
χορηγηθεί άδεια απουσίας την 25η Ιανουαρίου, καθώς θα συµ-
µετάσχω στην επίσηµη επίσκεψη του Προέδρου της Νέας Δηµο-
κρατίας κ. Κυριάκου Μητσοτάκη στην Κύπρο. Μετά τιµής,
Γιώργος Κουµουτσάκος».

Η Βουλή εγκρίνει; 
ΟΛΟΙ ΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: Μάλιστα, µάλιστα. 
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Νικήτας Κακλαµάνης): Συνεπώς η Βουλή

ενέκρινε τις ζητηθείσες άδειες.  
Επίσης, έχω την τιµή να ανακοινώσω στο Σώµα ότι ο Υπουργός

Δικαιοσύνης Διαφάνειας και Ανθρωπίνων Δικαιωµάτων διαβίβασε
στη Βουλή, σύµφωνα µε το άρθρο 86 του Συντάγµατος και τον
ν.3126/2003 «Ποινική ευθύνη των Υπουργών», όπως ισχύει στις
25-11-2015, ποινική δικογραφία, που αφορά στον πρώην
Υπουργό Εθνικής Άµυνας κ. Γιάννο Παπαντωνίου.

Π Ρ Α Κ Τ Ι Κ Α  Β Ο Υ Λ Η Σ

ΙΖ’ ΠΕΡΙΟΔΟΣ

ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΜΕΝΗΣ ΚΟΙΝΟΒΟΥΛΕΥΤΙΚΗΣ ΔΗΜΟΚΡΑΤΙΑΣ

ΣΥΝΟΔΟΣ Α’

ΣΥΝΕΔΡΙΑΣΗ ΞΒ’
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ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Νικήτας Κακλαµάνης): Κυρίες και κύριοι συ-
νάδελφοι, εισερχόµαστε στην ηµερήσια διάταξη της 

ΝΟΜΟΘΕΤΙΚΗΣ ΕΡΓΑΣΙΑΣ

Μόνη συζήτηση και ψήφιση επί της αρχής, των άρθρων και του
συνόλου του σχεδίου νόµου του Υπουργείου Ναυτιλίας και Νη-
σιωτικής Πολιτικής: «Κύρωση της Συµφωνίας µεταξύ της Κυβέρ-
νησης της Ελληνικής Δηµοκρατίας και της Κυβέρνησης της
Δηµοκρατίας του Αζερµπαϊτζάν για τις Θαλάσσιες Μεταφορές».

Το νοµοσχέδιο, ως γνωστόν, ψηφίστηκε στη Διαρκή Επιτροπή
κατά πλειοψηφία. Εισάγεται προς συζήτηση στη Βουλή µε τη δια-
δικασία του άρθρου 108 του Κανονισµού της Βουλής, δηλαδή
µπορούν να λάβουν τον λόγο όσοι έχουν αντίρρηση επί της κυ-
ρώσεως αυτής της συµφωνίας. Η Χρυσή Αυγή είχε ψηφίσει
«παρών» στη Διαρκή Επιτροπή και το Κοµµουνιστικό Κόµµα
«όχι». 

Εποµένως ξεκινούµε µε τον εκπρόσωπο της Χρυσής Αυγής. 
Κύριε Κούζηλε, έχετε τον λόγο για πέντε λεπτά. 
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΚΟΥΖΗΛΟΣ: Ευχαριστώ πολύ, κύριε Πρόεδρε.
Πάγια θέση του Λαϊκού Συνδέσµου- Χρυσή Αυγή είναι η γεω-

πολιτική στροφή προς τη Ρωσία. Άρα δεν θεωρούµε σωστή µια
εµπορική συµφωνία µε το Αζερµπαϊτζάν και, ειδικότερα, όταν το
Αζερµπαϊτζάν είναι φίλια χώρα και φυλετικά συγγενική µε την
Τουρκία. Αυτό δηµιουργεί πολλά προβλήµατα για εµάς. Καταψη-
φίζουµε, λοιπόν, την εν λόγω κύρωση. 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Νικήτας Κακλαµάνης): Ευχαριστούµε πολύ.
Ως Κοινοβουλευτική Εκπρόσωπος για το συγκεκριµένο θέµα

από το Κοµµουνιστικό Κόµµα Ελλάδας έχει οριστεί η κ. Μανω-
λάκου.

Κυρία Μανωλάκου, έχετε τον λόγο για πέντε λεπτά.
ΔΙΑΜΑΝΤΩ ΜΑΝΩΛΑΚΟΥ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Τέτοιες συµφωνίες, όπως και η σηµερινή, έχουν υπογραφεί

τουλάχιστον µε σαράντα χώρες, όπως οι Φιλιππίνες και άλλες.
Έχουν ακριβώς το ίδιο περιεχόµενο, γιατί εξασφαλίζουν ανασφά-
λιστους ναυτεργάτες από αυτές τις χώρες µε νόµιµο τρόπο. Γι’
αυτό και στα διάφορα άρθρα και αυτής της συµφωνίας αναφέ-
ρεται ότι η συµφωνία γίνεται εντός των ορίων της σχετικής εθνι-
κής νοµοθεσίας τους µεταξύ των συµβαλλοµένων. 

Γι’ αυτό τα ναυτεργατικά σωµατεία καταγγέλλουν και τη ση-
µερινή, όπως και τις προηγούµενες κυβερνήσεις, και διαβάζω
ακριβώς όπως το λένε: Η Κυβέρνηση ΣΥΡΙΖΑ-ΑΝΕΛ συνεχίζει την
πολιτική των προκατόχων της, για να υπηρετεί τα συµφέροντα
του εφοπλιστικού κεφαλαίου.  

Δεν προωθεί την πρόταση των ναυτεργατικών σωµατείων που
είναι ενάντια στη «µαύρη», ανασφάλιστη εργασία. Και είναι το
σύνολο των πλοίων που υπόκεινται στον ν. 27/1975 να καταθέ-
τουν στο ΓΕΝΕ τις καταστάσεις πληρώµατος και σε κάθε αντι-
κατάσταση του πληρώµατος να ναυτολογούνται από το ΓΕΝΕ
όλοι οι ναυτεργάτες µε συλλογική σύµβαση εργασίας και κοινω-
νικοασφαλιστική προστασία. 

Αυτά λένε τα ναυτεργατικά σωµατεία. Ορίστε και η πρόσφατη
ανακοίνωση πέντε ναυτεργατικών σωµατείων µε ειδική αναφορά.
Την καταθέτω για τα Πρακτικά. Αυτή τη θέση τους την έχουν επα-
νειληµµένα φέρει στο Υπουργείο Εµπορικής Ναυτιλίας και η Κυ-
βέρνηση την έχει υπ’ όψιν της.

(Στο σηµείο αυτό η Βουλευτής κ. Διαµάντω Μανωλάκου κατα-
θέτει για τα Πρακτικά την προαναφερθείσα ανακοίνωση, η οποία
βρίσκεται στο αρχείο του Τµήµατος Γραµµατείας της Διεύθυν-
σης Στενογραφίας και Πρακτικών της Βουλής)

Συνεπώς η ισορροπηµένη και µε ισχυρή βάση αµοιβαιότητας
για τις δύο χώρες συµφωνία -όπως υποστηρίζει η Κυβέρνηση και
ο εκπρόσωπος της Πλειοψηφίας ή ακόµη και η Αξιωµατική Αντι-
πολίτευση, που στηρίζει και ενθαρρύνει τη σύναψη τέτοιων συµ-
φωνιών, ή τα άλλα κόµµατα της Αντιπολίτευσης, που θεωρούν
ότι είναι σε σωστή κατεύθυνση και πρωτοβουλίες σαν και αυτή
στηρίζουν την ελληνική ναυτιλία- δεν αφορά το ναυτεργατικό δυ-
ναµικό αλλά το κέρδος των εφοπλιστών.

Είναι, λοιπόν, µια ακόµη συµφωνία µε συγκεκριµένο στόχο την
ενθάρρυνση της συνεργασίας αποκλειστικά µεταξύ επιχειρηµα-
τιών στον τοµέα των θαλάσσιων µεταφορών –µιλάµε για το εφο-

πλιστικό κεφάλαιο- που θα εξασφαλίζει φθηνό, ανασφάλιστο
ναυτεργατικό δυναµικό από το Αζερµπαϊτζάν και νέα κερδοφορία
χωρίς εµπόδια από την εξασφάλιση επίσπευσης της ναυτιλιακής
κίνησης, την αποφυγή καθυστερήσεων των πλοίων, τόσο µε την
επίσπευση όσο και µε την απλούστευση της διεξαγωγής των εν
γένει λιµενικών διατυπώσεων, τα µειωµένη τέλη και τέλη πλοή-
γησης στα φιλικά προς το περιβάλλον δεξαµενόπλοια. 

Βέβαια, αυτή η συµφωνία είναι του 2011 και την υπέγραψε η
τότε κυβέρνηση του ΠΑΣΟΚ. Στη συµφωνία αναφέρεται καθαρά
ότι οι αρµόδιες διοικητικές και δικαστικές αρχές κάθε συµβαλ-
λόµενου µέρους δεν επιλαµβάνονται οποιωνδήποτε αξιώσεων,
που σχετίζονται µε τη σύµβαση εργασίας µέλους του πληρώµα-
τος πλοίου του άλλου µέρους.

Με αυτή την έννοια φαίνεται καθαρά ότι το εφοπλιστικό κεφά-
λαιο, αν και είναι κοσµοπολίτικο, έχει ανάγκη από µια χώρα ως
βάση αναφοράς, ακόµη κι αν χρησιµοποιεί ευκαιριακή σηµαία
για το κέρδος του. Τη χρειάζεται αυτή τη χώρα αναφοράς όχι
µόνο για τη µείωση των οργανικών θέσεων, των µισθών και των
συντάξεων, που προώθησαν και προωθούν οι ελληνικές κυβερ-
νήσεις, αλλά και για να διαπραγµατεύεται την εξασφάλιση της
κερδοφορίας του, όπως γίνεται µέσα από αυτή τη συµφωνία, που
έκανε η πιο προηγούµενη κυβέρνηση και συνεχίζει την υλοποί-
ησή της η σηµερινή Κυβέρνηση ΣΥΡΙΖΑ-ΑΝΕΛ.

Μήπως το ίδιο δεν γίνεται και µε το ασφαλιστικό; Τους αντια-
σφαλιστικούς νόµους των προηγούµενων κυβερνήσεων, που κα-
ταγγέλλατε στο παρελθόν, τους προωθείτε και µάλιστα στην πιο
αντιδραστική τους µορφή. Μόνο που αυτά τα κόµµατα της Αντι-
πολίτευσης παριστάνουν τους ανήξερους για το έγκληµα στην
κοινωνική ασφάλιση.

Το Κοµµουνιστικό Κόµµα Ελλάδας, λοιπόν, καταψηφίζει ό,τι
χαντακώνει τους εργαζόµενους, την εργατική τάξη και τα δικαιώ-
µατά τους και ενισχύει τα κέρδη του πιο άγριου, του πιο εκµε-
ταλλευτικού κεφαλαίου, που είναι το εφοπλιστικό κεφάλαιο.

Βεβαίως καθόλου δεν µας κάνει εντύπωση, που και τα άλλα
κόµµατα στηρίζουν αυτή τη συµφωνία, αφού στηρίζουν και στη-
ρίζονται από το εφοπλιστικό κεφάλαιο. 

Καταψηφίζουµε, λοιπόν, τη συµφωνία ως βαθιά αντεργατική.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Νικήτας Κακλαµάνης): Ευχαριστώ, κυρία

Μανωλάκου.
Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, έχω την τιµή να ανακοινώσω

στο Σώµα ότι τη συνεδρίασή µας παρακολουθούν από τα άνω
δυτικά θεωρεία, αφού προηγουµένως ξεναγήθηκαν στην έκθεση
της αίθουσας «ΕΛΕΥΘΕΡΙΟΣ ΒΕΝΙΖΕΛΟΣ» και ενηµερώθηκαν για
την ιστορία του κτηρίου και τον τρόπο οργάνωσης και λειτουρ-
γίας της Βουλής, σαράντα έξι µαθητές και µαθήτριες και πέντε
εκπαιδευτικοί συνοδοί τους από το Γενικό Λύκειο της Αταλάντης. 

Καλωσορίσατε στη Βουλή των Ελλήνων!
(Χειροκροτήµατα απ’ όλες τις πτέρυγες της Βουλής)
Κύριε Υπουργέ, εφόσον επιθυµείτε, µπορείτε να λάβετε τον

λόγο για πέντε λεπτά.
ΘΕΟΔΩΡΟΣ ΔΡΙΤΣΑΣ (Υπουργός Ναυτιλίας και Νησιωτικής

Πολιτικής): Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε. Πολύ λιγότερο χρόνο θα
χρειαστώ.

Έγινε επαρκής συζήτηση στην επιτροπή. Νοµίζω ότι όλα αυτά
τα ζητήµατα που τέθηκαν και πολλά άλλα έχουν αποσαφηνιστεί.
Θα κάνω µόνο δύο σχόλια. Αναφορικά µε την ένσταση και την
κριτική ότι το Αζερµπαϊτζάν έχει φιλικές σχέσεις µε την Τουρκία,
δεν νοµίζω ότι αυτό µπορεί να είναι εµπόδιο στο να αναπτύξει η
χώρα µας σχέσεις εµπορικές, διπλωµατικές και οποιεσδήποτε
άλλες µε µία χώρα που φιλοδοξούµε ακριβώς στην πορεία να
αποκτήσει η Ελλάδα πολύ πιο στενές και φιλικές σχέσεις, όπως
και µε κάθε χώρα. Άλλωστε, διακηρυγµένη είναι η αρχή µας της
πολυδιάστατης εξωτερικής πολιτικής.

Σε σχέση µε όσα η κ. Μανωλάκου -και στην επιτροπή και σή-
µερα εδώ στην Ολοµέλεια- εξέθεσε, νοµίζω ότι πρόκειται για µία
υπέρβαση του κειµένου. Τα θέµατα που έθιξε, τουλάχιστον σε
κάποια διάσταση, όντως είναι υπαρκτά, αλλά αφορούν ακριβώς
ζητήµατα περιφρούρησης και κατοχύρωσης της εργατικής νο-
µοθεσίας, ζητήµατα λειτουργίας του Γραφείου Ευρέσεως Ναυ-
τικής Εργασίας, του ΓΕΝΕ, που πράγµατι έχουν τεθεί και από τα
σωµατεία και τα συζητούµε και έχουµε δεσµευτεί ότι εντός των
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ηµερών θα συγκροτήσουµε και ειδική οµάδα εργασίας για να τε-
θούν ζητήµατα, που αφορούν τη ναυτική εργασία ως προς το
κατά πόσο µπορεί να υπάρχουν «παράθυρα» που να επιτρέπουν
την ανασφάλιστη εργασία, τους κανόνες ναυτολόγησης και όλα
αυτά.

Δεν νοµίζω, όµως -και τελειώνω µε αυτό, κύριε Πρόεδρε- ότι
αυτά εµπεριέχονται στις ρυθµίσεις και τις προβλέψεις αυτής της
συµφωνίας. Έχει είκοσι δύο άρθρα. Νοµίζω ότι, όπως το χαρα-
κτήρισε και ο εισηγητής της Πλειοψηφίας κ. Συρµαλένιος, είναι
µία συµφωνία και ισορροπηµένη και που κινείται στη βάση της
αβεβαιότητος.

Τα ζητήµατα, που προβλέπονται και ρυθµίζονται και ως προς
τη ναυτική εργασία, ενδεχοµένως και εφόσον υπάρχουν προ-
απαιτούµενα, που δεν καλύπτονται και µε τους συσχετισµούς,
αλλά και µε την εργατική νοµοθεσία και την τήρησή τους, µπορεί
να εµφιλοχωρήσουν και σε αυτή την περίπτωση. Όµως, αυτός
δεν είναι λόγος για να µη συνάπτεις µία συµφωνία και να µη ρυθ-
µίζεις ένα πλαίσιο. Το πλαίσιο που ρυθµίζει εδώ είναι ότι οι ερ-
γαζόµενοι θα αναζητούν στη δική τους χώρα την επίλυση του
προβλήµατος και όχι στις δικαστικές αρχές µιας άλλης χώρας.
Αντιλαµβάνεστε ότι αυτό είναι απολύτως θεµιτό και δεν µπορεί
να φανταστεί κανείς ότι οι Έλληνες εργαζόµενοι θα προσφύγουν
στα δικαστήρια του Αζερµπαϊτζάν ή το αντίθετο. Η απειλή δε, δεν
νοµίζω ότι είναι -αυτή τη στιγµή τουλάχιστον- ιδιαίτερα µεγάλη.
Η χώρα µε την οποία συνάπτουµε αυτή τη συµφωνία δεν έχει
αναπτυγµένη ναυτιλία ούτε κανένα προσωπικό, δυναµικό ναυτι-
κών ιδιαίτερα πολυπληθές.

Νοµίζω ότι αυτοί είναι επαρκείς λόγοι, για να προτείνω στο
Σώµα να εγκρίνει αυτή τη συµφωνία και να κυρωθεί πλέον, µιας
και το Αζερµπαϊτζάν την έχει κυρώσει από το 2011.

Ευχαριστώ.
ΑΝΔΡΕΑΣ ΛΟΒΕΡΔΟΣ: Κύριε Πρόεδρε, θα ήθελα τον λόγο.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Νικήτας Κακλαµάνης): Κύριε Λοβέρδο, για

τι πράγµα θέλετε τον λόγο;
ΑΝΔΡΕΑΣ ΛΟΒΕΡΔΟΣ: Κύριε Πρόεδρε, µου δίνει θάρρος µια

προηγούµενη επιλογή σας. Σ’ αυτές τις συζητήσεις της κύρωσης
συµβάσεων, που γίνονται βάσει του άρθρου 108, όπως αυτό…

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Νικήτας Κακλαµάνης): Βάσει του άρθρου
112 που παραπέµπει στο 108.

ΑΝΔΡΕΑΣ ΛΟΒΕΡΔΟΣ: Ακριβώς, βάσει του 112 που παραπέµ-
πει στο 108, στην παράγραφο 2 του άρθρου 112. Πολύ σωστά
δώσατε τον λόγο στους Κοινοβουλευτικούς Εκπροσώπους, σε
όποιον ήθελε, δηλαδή, για δύο λεπτά να τοποθετηθεί γι’ αυτό και
για γενικότερα θέµατα. Αν σκοπεύετε να το επαναλάβετε, σας
ζητώ τον λόγο.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Νικήτας Κακλαµάνης): Εντάξει, δεν υποχρε-
ούµαι, αλλά…

ΑΝΔΡΕΑΣ ΛΟΒΕΡΔΟΣ: Με τη σειρά µου. Αν θέλουν άλλοι συ-
νάδελφοι…

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Νικήτας Κακλαµάνης): …επειδή έχουµε «επι-
δηµία» µαταίωσης επικαίρων ερωτήσεων -άρα δεν θα ταλαιπω-
ρηθεί ιδιαίτερα το Σώµα- θα το πάω ιεραρχικά: θέλει η
Κοινοβουλευτική Εκπρόσωπος ή ο εισηγητής του ΣΥΡΙΖΑ τον
λόγο για δύο λεπτά για το συγκεκριµένο θέµα;

ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΣΥΡΜΑΛΕΝΙΟΣ: Μπορεί µετά.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Νικήτας Κακλαµάνης): Από ό,τι βλέπω όχι.
Θέλετε, κύριε Ανδριανέ, που είστε εισηγητής, ή εσείς, κύριε

Δένδια ως Κοινοβουλευτικός;
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΔΕΝΔΙΑΣ: Αν δεν τύχει κάτι…
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Νικήτας Κακλαµάνης): Η Χρυσή Αυγή τοπο-

θετήθηκε.
Κύριε Λοβέρδο, από τη Δηµοκρατική Συµπαράταξη, ορίστε,

έχετε τον λόγο για τρία λεπτά.
ΑΝΔΡΕΑΣ ΛΟΒΕΡΔΟΣ: Κύριε Πρόεδρε, σας ευχαριστώ πολύ

κατ’ αρχάς. Ήταν µια πάρα πολύ καλή επιλογή αυτή που κάνατε
και µας έχει οδηγήσει στην κατάθεση πρότασης προς τον κ. Βού-
τση από τη θέση αυτή -θα το κάνουµε και εγγράφως- να αξιοποι-
ούνται οι συζητήσεις των κυρώσεων συµβάσεων. Όταν ανοίγει η
Βουλή και η ηµερήσια διάταξή της εξαντλείται στα θέµατα της
κύρωσης συµβάσεων, που οι συµφωνούντες δεν παίρνουν τον
λόγο -και σωστά, γιατί πάει βάσει του 108, που είναι συνοπτικές

οι διαδικασίες, όπως ορίζει ο Κανονισµός της Βουλής- να µπο-
ρούν να παίρνουν τον λόγο για το θέµα αυτό και για γενικότε-
ρους λόγους, για γενικότερα θέµατα. Διότι δεν µπορεί,
συνάδελφοι, να ανοίγει η Βουλή και να κλείνει χωρίς να ενσωµα-
τώνει ή να δίνει τη δυνατότητα να ενσωµατωθεί ο ευρύτερος κοι-
νωνικοπολιτικός διάλογος στα επιχειρήµατα των Βουλευτών. Δεν
είναι δυνατόν, δηλαδή, γι’ αυτά που θέλουµε να πούµε και που
αφορούν την πατρίδα µας, τα τρέχοντα θέµατα, να πηγαίνουµε
στα κανάλια µόνο. Εφόσον η Βουλή είναι ανοιχτή, τα κόµµατα
διά της διαδικασίας της έκφρασής τους µε τον Πρόεδρό τους ή
µε τον Κοινοβουλευτικό τους Εκπρόσωπο να µπορούν να πάρουν
τον λόγο και να τοποθετούνται. 

Αυτό είναι το θέµα µου, κύριε Πρόεδρε. Θα είναι πρότασή µας,
γιατί ο κ. Βούτσης ξέρω ότι προωθεί τη σχετική διαδικασία αλ-
λαγής του Κανονισµού. 

Και θέλω, δραττόµενος αυτής της ευκαιρίας να πω, µε βάση
και την πληροφόρηση που έχουµε, ότι στη Διάσκεψη των Προ-
έδρων ειδοποιηθήκαµε –εσείς ήσασταν εκεί- από τον Πρόεδρο
της Βουλής ότι την Παρασκευή στην κυρωτική διαδικασία –γιατί
έχουµε, νοµίζω, µία κύρωση που αφορά το Υπουργείο Περιβάλ-
λοντος- θα έρθει τροπολογία που αφορά τα ραδιοτηλεοπτικά και
δεν ξέρουµε το περιεχόµενό της. 

Ο κ. Κεγκέρογλου µας ενηµέρωσε ότι ρώτησε, αλλά ο Πρό-
εδρος ήθελε απλώς να ενηµερώσει για τη διαδικασία και όχι για
το περιεχόµενο. Δράττοµαι της ευκαιρίας να σας πω ότι θέλουµε
να µάθουµε, ποιο ακριβώς θα είναι το περιεχόµενο αυτής της
τροπολογίας.

Και κλείνοντας, θέλω να συνδυάσω τη σχετική µου επιχειρη-
µατολογία µε αυτά που σήµερα µας απασχολούν, και έχουν να
κάνουν µε τη χθεσινή προβολή ενός µικρού φιλµ, ενός -πώς να
το πω;- βίντεο στην εκδήλωση του ΣΥΡΙΖΑ, το οποίο αναµεταδό-
θηκε, εκτός της εκδήλωσης του ΣΥΡΙΖΑ, από την ΕΡΤ, και αφορά
δηµοσιογράφους, ανθρώπους, κανάλια. Η αναφορά ήταν εξευ-
τελιστική -το είδα- και µάλιστα µε έναν τρόπο που δεν κατάλαβα,
κύριε Πρόεδρε. Δεν το έχω ξαναζήσει άλλωστε αυτό. Τόσα χρό-
νια που είµαι στην πολιτική δεν το έχω ξαναζήσει. 

Κλείνω µε µία ακόµα σκέψη. Κυρίες και κύριοι, µπορεί για κά-
ποιους από την Αριστερά, από όλη την Αριστερά, να τους έµεινε
ο σταλινισµός και να τον εκφράζουν µε µορφές πολιτικής αλη-
τείας. Από εµάς όµως, κύριε Πρόεδρε, το Σώµα εδώ, δεν έλλειψε
η υποχρέωση να προστατεύουµε τη δηµοκρατία, την ελεύθερη
έκφραση ακόµα και αυτών που είναι αντίθετοι µε τις απόψεις
µας, και να µην καταφεύγουµε σε χυδαία, φασιστικού τύπου
µέσα υποστήριξης του εαυτού µας. Διότι, κυρίες και κύριοι, το
έχουµε ζήσει καλά εδώ, όταν σε εγκαταλείπουν τα επιχειρήµατα,
δεν σε σώζει ο φασισµός ούτε ο σταλινισµός. 

ΦΩΤΕΙΝΗ ΒΑΚΗ: Παρακαλώ, κύριε Πρόεδρε.
(Θόρυβος από την πτέρυγα του ΣΥΡΙΖΑ)

ΔΗΜΗΤΡΙΟΣ ΕΜΜΑΝΟΥΗΛΙΔΗΣ: Κόψε κάτι!
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Νικήτας Κακλαµάνης): Λοιπόν, ένα λεπτό να

τελειώσω. 
Κυρία Βάκη, ένας εκ των δύο θα µιλήσει. Συνεννοηθείτε και να

µιλήσει ένας εκ των δύο. 
Όµως, δώστε µου ένα λεπτό να τελειώσω για το συγκεκριµένο

θέµα της σύµβασης. Και µετά για το θέµα που έβαλε ο κ. Λοβέρ-
δος θα ρωτήσω τους Κοινοβουλευτικούς Εκπροσώπους και
όποιος θέλει θα τοποθετηθεί.

Λοιπόν, από Το Ποτάµι για τη σύµβαση θέλει κάποιος τον
λόγο;

ΑΙΚΑΤΕΡΙΝΗ ΜΑΡΚΟΥ: Όχι. 
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Νικήτας Κακλαµάνης): Από τους Ανεξάρτη-

τους Έλληνες για τη σύµβαση, και όχι για το θέµα που έβαλε ο
κ. Λοβέρδος -θα συζητηθεί µετά αυτό- θέλει κάποιος τον λόγο;

ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ΠΑΠΑΧΡΙΣΤΟΠΟΥΛΟΣ: Κύριε Πρόεδρε…
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Νικήτας Κακλαµάνης): Από την Ένωση Κεν-

τρώων για τη σύµβαση θέλετε τον λόγο;
ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ΠΑΠΑΧΡΙΣΤΟΠΟΥΛΟΣ: Κύριε Πρόεδρε, θέλω

εγώ τον λόγο για τη σύµβαση. Δεν µε ακούσατε πριν.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Νικήτας Κακλαµάνης): Για τη σύµβαση και

όχι για το άλλο θέµα;
ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ΠΑΠΑΧΡΙΣΤΟΠΟΥΛΟΣ: Ναι, κύριε Πρόεδρε.
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ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Νικήτας Κακλαµάνης): Εντάξει. Ορίστε,
έχετε τον λόγο για δύο λεπτά.

ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ΠΑΠΑΧΡΙΣΤΟΠΟΥΛΟΣ: Δεν θα χρειαστώ δύο
λεπτά, ίσως µου χρειαστεί µόνο ένα λεπτό.

Δράττοµαι της ευκαιρίας, επειδή είναι ένα θέµα για το οποίο
θα γίνει επίκαιρη ερώτηση στο µέλλον και επειδή έχω µπροστά
µου τον Υπουργό Εµπορικής Ναυτιλίας, να θυµίσω κάτι. Εννοεί-
ται ότι εµείς ψηφίζουµε αυτή την σύµβαση, δεν το συζητάω.
Θέλω απλά να θυµίσω ότι οι Έλληνες εφοπλιστές -και σας τα λέει
αυτά ένας άνθρωπος, που µένει στην Κυψέλη, που κάνει πολύ
λιτή ζωή- θα µπορούσαν να διαδραµατίσουν ένα καθοριστικό
ρόλο, κύριε Υπουργέ, στο θέµα της ανεργίας των Ελλήνων, της
ελληνικής κοινωνίας. 

Τι θέλω να πω; Δράττοµαι της ευκαιρίας. Ξέρουµε όλοι ότι
έχουµε τον µεγαλύτερο εµπορικό στόλο στον πλανήτη. Ξέρουµε
ότι κάθε µέρα γίνονται διάφορα φόρουµ να προσελκύσουν τους
Έλληνες εφοπλιστές να επισκευάζουν τα πλοία τους ή στην
Τουρκία ή στην Κύπρο ή στην Σιγκαπούρη ή στην Ιαπωνία. 

Επίσης, µε τα Ναυπηγεία Σκαραµαγκά και δεν ξέρω µε ποια
άλλα θα µπορούσαµε –ειλικρινά σας το λέω- να καλύψουµε ένα
τεράστιο, ένα µεγάλο κοµµάτι ανεργίας. Και δεν θα µιλήσω για
υπερβολές θυµίζοντας τις πεντακόσιες χιλιάδες θέσεις για τις
οποίες µιλούν οι αναλυτές. Εγώ µιλάω για τετρακόσιες, τριακό-
σιες, διακόσιες χιλιάδες θέσεις! Αυτό, λοιπόν, είναι ένα ζήτηµα
που θα πρέπει να ξαναδούµε. 

Ξέρουµε όλοι ότι οι Έλληνες εφοπλιστές δεν έχουν δοσολη-
ψίες ούτε µε το ελληνικό δηµόσιο ούτε µε τις ελληνικές τράπε-
ζες. Αυτό που χρειάζεται είναι κατανόηση. Έτσι, πιστεύω ότι θα
πρέπει να δούµε αυτό το κοµµάτι που µας καίει –γιατί η χώρα
µας βρίσκεται σε κρίση και το ποσοστό ανεργίας είναι µεγάλο-
µε άλλο πνεύµα και πιστεύω ότι έχω την κατανόησή σας. 

Σας ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε. 
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Νικήτας Κακλαµάνης): Κυρίες και κύριοι συ-

νάδελφοι, τώρα θα ολοκληρώσω τα της πρώτης σύµβασης και
µετά πριν µπούµε στη δεύτερη σύµβαση θα επανέλθω, όπως σας
υποσχέθηκα, στο άλλο θέµα.

Σύµφωνα, λοιπόν, µε όσα έχω ενηµερωθεί από τη Διαρκή Επι-
τροπή, ο ΣΥΡΙΖΑ ψηφίζει «ΝΑΙ» για τη σύµβαση. 

ΓΕΩΡΓΙΟΣ-ΔΗΜΗΤΡΙΟΣ ΚΑΡΡΑΣ: Κύριε Πρόεδρε, θα ήθελα
τον λόγο. 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Νικήτας Κακλαµάνης): Κύριε Καρρά, για τη
σύµβαση θέλετε τον λόγο; 

ΓΕΩΡΓΙΟΣ-ΔΗΜΗΤΡΙΟΣ ΚΑΡΡΑΣ: Μάλιστα, κύριε Πρόεδρε. 
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Νικήτας Κακλαµάνης): Ορίστε, έχετε τον

λόγο για δύο λεπτά.
ΓΕΩΡΓΙΟΣ-ΔΗΜΗΤΡΙΟΣ ΚΑΡΡΑΣ: Λιγότερο χρόνο θα χρει-

αστώ, κύριε Πρόεδρε. Σας ευχαριστώ. 
Θα ήθελα να υποβάλλω στον κύριο Υπουργό δύο ερωτήσεις.

Η πρώτη ερώτηση αφορά, το αν έχουµε εικόνα του µεγέθους της
ναυτιλίας του Αζερµπαϊτζάν.

Το δεύτερο θέµα έχει να κάνει, µε το ότι εµείς κατανοούµε ότι
πρόκειται για µια τυπική σύµβαση και δεν έχουµε αντίρρηση.
Εκείνο όµως που θα ήθελα να ρωτήσω είναι το εξής: Βλέπω ότι
η Συµφωνία έχει υπογραφεί το 2011. Μας λέτε ότι έχει κυρωθεί
ήδη από το 2011 από το Κοινοβούλιο του Αζερµπαϊτζάν. Η καθυ-
στέρηση –και αν θέλετε µου απαντάτε σ’ αυτό- συνδέεται µε το
ζήτηµα της αποκρατικοποίησης της ΔΕΠΑ-ΔΕΣΦΑ ή είναι κάτι ξε-
χωριστό; 

Επίσης, θα ήθελα να κάνω µία επισήµανση στο εξής: Είναι γνω-
στό ότι αυτήν τη στιγµή η ελληνική ναυτιλία χειµάζεται. Υπάρ-
χουν καθηµερινά δηµοσιεύµατα ότι γραφεία και εταιρείες
µεταφέρονται εκτός Πειραιά. Είναι γνωστό, όπως είπε ο κ. Πα-
παχριστόπουλος, ότι ουσιαστικά τα ναυπηγεία δεν λειτουργούν.
Έχω το παράδειγµα του Νεωρίου της Σύρου που επί επτά µήνες
δεν είχε καµµία δραστηριότητα και εξακολουθεί να µην έχει. 

Επ’ ευκαιρία της συµβάσεως και έστω αν παρεκκλίνω λίγο της
συζήτησης, θα ήθελα να ακούγαµε τον Υπουργό –όχι να ανοί-
ξουµε συζήτηση, αλλά να µας απαντήσει µονολεκτικά- σχετικά
µε το αν προτίθεται να φέρει κάποια θέµατα που θα βοηθήσουν
τη ναυτιλία. Η ναυτιλία δεν είναι µόνο ο εφοπλισµός, αλλά είναι
και οι ναυτεργάτες στους οποίους υπάρχει µεγάλο ποσοστό

ανεργίας. 
Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε. 
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Νικήτας Κακλαµάνης): Κύριε Υπουργέ, αν

θέλετε να απαντήσετε, θα σας δώσω τον λόγο για δύο λεπτά. 
Στο σηµείο αυτό όµως, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, θα

ήθελα να σας πω ότι τέτοιου είδους θέµατα τίθενται και συζη-
τούνται στη διαρκή επιτροπή και όχι στην Ολοµέλεια. Για τελευ-
ταία φορά βλέπω ότι η καλοσύνη µου αποτελεί αιτία να γίνεται
κατάχρηση. Θα µένουµε, λοιπόν, πιστοί στο άρθρο 108 του Κα-
νονισµού και δεν θα ανοίγω κουβέντα. 

Εν πάση περιπτώσει, αφού τέθηκαν τα ερωτήµατα, κύριε
Υπουργέ, έχετε τον λόγο για δύο, τρία λεπτά. Όµως, σας παρα-
καλώ, να µην παρεκκλίνετε και εσείς και θέσετε κι άλλα θέµατα. 

ΘΕΟΔΩΡΟΣ ΔΡΙΤΣΑΣ (Υπουργός Ναυτιλίας και Νησιωτικής
Πολιτικής): Όχι, κύριε Πρόεδρε, θα είµαι όσο το δυνατόν πιο
σύντοµος. Έχετε δίκιο σχετικά µε το ότι τα περισσότερα απ’
αυτά τα θέµατα τέθηκαν και στην επιτροπή. 

Έρχοµαι λοιπόν στη ναυτιλία του Αζερµπαϊτζάν. Το Αζερµπαϊ-
τζάν δεν είναι ναυτική χώρα, αλλά χώρα παραγωγός υδρογοναν-
θράκων. Ως εκ τούτου, ενδιαφέρεται για τη δυνατότητα
εξασφάλισης των καλύτερων προϋποθέσεων για τη µεταφορά
τους. Εκείνοι έχουν αυτό το ενδιαφέρον. Τα ελληνικά πλοία, τα
ελληνόκτητα κ.λπ. επίσης διατίθενται. Το ελληνικό κράτος, όπως
και η ελληνική κοινωνία µπορούν να έχουν οφέλη από την αµοι-
βαιότητα αυτής της σχέσης υπό όρους και προϋποθέσεις, τις
οποίες νοµίζω ότι εξασφαλίζει αυτή η σύµβαση. 

Τώρα όσον αφορά το ερώτηµά σας, που αφορά την καθυστέ-
ρηση, ετέθη και στην Επιτροπή. Δεν υπάρχει σκοπιµότητα. Είναι
σύνηθες πρόβληµα. Από την προηγούµενη περίοδο το έχουµε
θέσει και εµείς. Έχουν αναληφθεί πρωτοβουλίες στο Υπουργείο
Εξωτερικών, για την επιτάχυνση των διαδικασιών κύρωσης των
συµφωνιών. Έχουν υπάρξει βελτιώσεις, αλλά δεν έχουµε φτάσει
στο επιθυµητό. Όµως, εδώ επί του συγκεκριµένου δεν υπήρχε
κάποια σκοπιµότητα. 

Όσον αφορά την ανεργία των ναυτικών, κύριε συνάδελφε,
πράγµατι έχετε απόλυτο δίκιο και συνυπογράφω αυτά που λέτε.
Οι πρωτοβουλίες του Υπουργείου από την πρώτη στιγµή απευ-
θυνόµενες σε κάθε κατεύθυνση είναι η ενθάρρυνση µε συστηµα-
τικό και πιεστικό τρόπο της υπογραφής µιας νέας συλλογικής
σύµβασης µεταξύ της Ένωσης Ελλήνων Εφοπλιστών και της
ΠΝΟ, που όχι µόνο θα προβλέπει τα γνωστά θέµατα εργασιακών
σχέσεων, αποδοχών και όλα αυτά, αλλά θα εµπεριέχει τουλάχι-
στον για µια τριετία και δεσµευτική υποχρέωση δραστικής αύξη-
σης πρόσληψης Ελλήνων εργατών κυρίως των κατωτέρων
πληρωµάτων στα πλοία µε ελληνική σηµαία, αλλά και στα ελλη-
νόκτητα. Δεν έχει ωριµάσει ακόµα, υπάρχουν ενδείξεις ότι ωρι-
µάζει. 

Kαι δεύτερο επίπεδο είναι αυτό που έθεσε η κ. Μανωλάκου, η
βελτίωση της λειτουργίας του Γραφείου Ευρέσεως Ναυτικής Ερ-
γασίας. Σε αυτά τα δύο µέτωπα κινούµαστε.

Τέλος, για τα ναυπηγεία είναι µια µεγάλη συζήτηση. Όπως
γνωρίζετε, τα ελληνικά ναυπηγεία είναι σε ιδιωτικά χέρια, κατέρ-
ρευσαν –για πολλούς και διάφορους λόγους- και η προσπάθεια
ανασυγκρότησης της ναυπηγικής βιοµηχανίας είναι αντικείµενο
συνεχών πρωτοβουλιών της Κυβέρνησης. Ελπίζω ότι στο επό-
µενο διάστηµα θα έχουµε να ανακοινώσουµε και ένα συνολικό
σχεδιασµό.

Πάντως, άλλα είναι τα προβλήµατα του Σκαραµαγκά, άλλα της
Ελευσίνας, άλλα της Σύρου. Όλα αυτά όµως, συµποσούνται στη
µεγάλη κρίση της ναυπηγικής βιοµηχανίας, όπως και της ναυπη-
γοεπισκευαστικής ζώνης του Περάµατος. 

Πάντως, και τελειώνω µε αυτό, αν δεν λύσουµε το πρόβληµα
του Σκαραµαγκά, που είναι η ναυαρχίδα της ναυπηγικής βιοµη-
χανίας και έχει και τη µεγαλύτερη δεξαµενή της Μεσογείου, δεν
µπορούµε να λύσουµε συνολικά το πρόβληµα της ναυπηγικής
βιοµηχανίας.

Πάντως, κύριε Πρόεδρε, το άρθρο 108 που παραπέµπει στο
112, δεν µπορεί να είναι η ευκαιρία για την παρέµβαση του κ. Λο-
βέρδου.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Νικήτας Κακλαµάνης): Το άρθρο 112, που
παραπέµπει στο άρθρο 108. 
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ΘΕΟΔΩΡΟΣ ΔΡΙΤΣΑΣ (Υπουργός Ναυτιλίας και Νησιωτικής
Πολιτικής): Ναι, συγγνώµη.

Η Κοινοβουλευτική Εκπρόσωπος του ΣΥΡΙΖΑ θα απαντήσει,
απ’ ό,τι είδα. Δεν χρειάζεται να κάνω κανένα σχόλιο εγώ επ’
αυτού περισσότερο.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Νικήτας Κακλαµάνης): Μακάρι, πάντως,
κύριε Υπουργέ, η παρατυπία µέσα σε αυτό το Κοινοβούλιο να
είναι ότι άφησα τον κ. Λοβέρδο να πει αυτό.

ΘΕΟΔΩΡΟΣ ΔΡΙΤΣΑΣ (Υπουργός Ναυτιλίας και Νησιωτικής
Πολιτικής): Όχι, αλλά το κάθε τι έχει την ισορροπία του.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Νικήτας Κακλαµάνης): Όχι, να µην κάνουµε
κουβέντα, έχετε την άποψή σας θα µιλήσουν όλοι. Εντάξει, το
καταλαβαίνω. Δεν θα στερήσω τον λόγο σε κανέναν.

Η Ένωση Κεντρώων παρά ταύτα, κύριε Καρρά, ψηφίζει «ΝΑΙ»;
ΓΕΩΡΓΙΟΣ-ΔΗΜΗΤΡΙΟΣ ΚΑΡΡΑΣ: Μάλιστα.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Νικήτας Κακλαµάνης): Εποµένως, κηρύσσε-

ται περαιωµένη η συζήτηση επί της αρχής, των άρθρων και του
συνόλου του σχεδίου νόµου του Υπουργείου Ναυτιλίας και Νη-
σιωτικής Πολιτικής: «Κύρωση της Συµφωνίας µεταξύ της Κυβέρ-
νησης της Ελληνικής Δηµοκρατίας και της Κυβέρνησης της
Δηµοκρατίας του Αζερµπαϊτζάν για τις Θαλάσσιες Μεταφορές».

Ερωτάται το Σώµα: Γίνεται δεκτό το νοµοσχέδιο;

ΠΟΛΛΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: Δεκτό, δεκτό.
ΔΙΑΜΑΝΤΩ ΜΑΝΩΛΑΚΟΥ: Κατά πλειοψηφία.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Νικήτας Κακλαµάνης): Συνεπώς το νοµοσχέ-

διο του Υπουργείου Ναυτιλίας και Νησιωτικής Πολιτικής: «Κύ-
ρωση της Συµφωνίας µεταξύ της Κυβέρνησης της Ελληνικής
Δηµοκρατίας και της Κυβέρνησης της Δηµοκρατίας του Αζερµ-
παϊτζάν για τις Θαλάσσιες Μεταφορές» έγινε δεκτό κατά πλει-
οψηφία, σε µόνη συζήτηση επί της αρχής, των άρθρων και του
συνόλου και έχει ως εξής:

«Κύρωση της Συµφωνίας µεταξύ της Κυβέρνησης της Ελλη-
νικής Δηµοκρατίας και της Κυβέρνησης της Δηµοκρατίας του
Αζερµπαϊτζάν για τις Θαλάσσιες Μεταφορές»

Άρθρο πρώτο

Κυρώνεται και έχει την ισχύ που ορίζει το άρθρο 28 παρ. 1 του
Συντάγµατος, η Συµφωνία µεταξύ της Κυβέρνησης της Ελληνι-
κής Δηµοκρατίας και της Κυβέρνησης της Δηµοκρατίας του
Αζερµπαϊτζάν για τις Θαλάσσιες Μεταφορές, που υπογράφηκε
στο Μπακού, στις 5 Απριλίου 2011, το κείµενο του οποίου σε-
πρωτότυπο στην ελληνική και αγγλική γλώσσα έχει ως εξής:
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Άρθρο δεύτερο

Η ισχύς του παρόντος νόµου αρχίζει από τη δηµοσίευσή του
στην Εφηµερίδα της Κυβερνήσεως και της Συµφωνίας που κυ-
ρώνεται από την πλήρωση των προϋποθέσεων του άρθρου 22
αυτής.

Αθήνα,.......................................2016

ΟΙ ΥΠΟΥΡΓΟΙ

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Νικήτας Κακλαµάνης): Κυρίες και κύριοι συ-
νάδελφοι, παρακαλώ το Σώµα να εξουσιοδοτήσει το Προεδρείο
για την υπ’ ευθύνη του επικύρωση των Πρακτικών ως προς την
ψήφιση στο σύνολο του παραπάνω νοµοσχεδίου.

ΟΛΟΙ ΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: Μάλιστα, µάλιστα.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Νικήτας Κακλαµάνης): Το Σώµα παρέσχε τη

ζητηθείσα εξουσιοδότηση.
Πριν, λοιπόν, πάµε στη δεύτερη σύµβαση, θα µιλήσει ο εισηγη-

τής του ΣΥΡΙΖΑ ή η Κοινοβουλευτική Εκπρόσωπος για το θέµα
που έβαλε ο κ. Λοβέρδος; Ποιος θέλει εκ των δύο να µιλήσει;
Επειδή είναι παρεµπίπτον δεν υπάρχει χαρτί από το Κόµµα σας,
άρα ερωτώ εσάς.

ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΣΥΡΜΑΛΕΝΙΟΣ: Μπορούµε να µοιραστούµε τον
χρόνο;

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Νικήτας Κακλαµάνης): Δεν γίνεται να µοιρα-
στεί.

Να σας πω τώρα εκ της εµπειρίας, κύριε Συρµαλένιε, ότι είθι-
σται σε τέτοιου είδους θέµατα να παίρνουν τον λόγο οι Κοινοβου-
λευτικοί Εκπρόσωποι. Αλλά από εκεί και πέρα, εγώ δεν µπορώ να
παρέµβω, σας λέω τι είθισται.

Εποµένως, η κ. Βάκη, έχει τον ίδιο χρόνο µε τον κ. Λοβέρδο, δη-
λαδή τρία λεπτά.

Ορίστε, κυρία Βάκη, έχετε τον λόγο.
ΦΩΤΕΙΝΗ ΒΑΚΗ: Ευχαριστώ πολύ, κύριε Πρόεδρε.
Κατ’ αρχάς, εκφράσεις όπως «φασίστες σταλινικοί», οι οποίοι

απάδουν και προς τον χώρο που βρισκόµαστε -βρισκόµαστε στον
ναό της Δηµοκρατίας- απάδουν προς τον Κοινοβουλευτισµό και
τα Κοινοβουλευτικά ήθη, παρακαλώ πολύ, να απαλειφθούν από
τα Πρακτικά ή να τις ανακαλέσει ο συνάδελφος.

ΑΝΔΡΕΑΣ ΛΟΒΕΡΔΟΣ: Όχι! Με τίποτα!
ΦΩΤΕΙΝΗ ΒΑΚΗ: Τώρα, τα περί «χαλκείων» και «παραποιηµέ-

νων στοιχείων», δεν καταλαβαίνω πού τα βρήκε.
Όσον αφορά αυτά που λέτε για τα Μέσα, κύριε συνάδελφε, µη

θυµηθούµε το ρόλο που παίζανε και παίζουν τα συστηµικά Μέσα
µε τη βοήθειά σας, µη θυµηθούµε το ότι δεν θέλετε ακόµα και
τώρα και µπλοκάρετε τη σύσταση του ΕΣΡ, για να µην εφαρµοστεί
ο νόµος, δηλαδή να µπει µία τάξη σε είκοσι πέντε χρόνια αυθαι-
ρεσίας, ασυδοσίας και διαπλοκής, µε αυτό το αίσχος που γίνεται
µε τις αδειοδοτήσεις των καναλιών. Μην πάµε και λίγο πιο πίσω
σε παραποιηµένα στοιχεία και σε δηµοσιογράφους που δεν αξί-
ζουν το όνοµά τους, όταν γνωστό κανάλι, µία ηµέρα πριν το δη-
µοψήφισµα, το Σάββατο, παρανόµως αναµετέδιδε πολιτικές
εκποµπές, όταν τροµοκρατούσαν τον κόσµο µε ψευδή στοιχεία
και στηµένες εικόνες και δηµιουργούσαν µία εικονική πραγµατι-

κότητα, µε τη δική σας συνέργεια και συνενοχή.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΣΥΡΙΖΑ)

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Νικήτας Κακλαµάνης): Τον λόγο έχει ο κ. Δέν-
διας.

ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΔΕΝΔΙΑΣ: Κύριε Πρόεδρε, η παρέµβαση του συνα-
δέλφου κ. Λοβέρδου µάς δίνει τη δυνατότητα σήµερα και όχι την
Παρασκευή να θίξουµε κάτι, το οποίο υπήρξε πρωτοφανές, πρέπει
να πω. Είµαστε αρκετοί από εµάς είτε ενεργοί στην πολιτική είτε
ενεργοί πολίτες και παρατηρούµε τα πράγµατα επί πάρα πολλά
χρόνια στη χώρα. Δεν έχω δει ποτέ σε καµµία εκδήλωση οιουδή-
ποτε κόµµατος, οιασδήποτε αντιλήψεως και κάτω από καθεστώς
οποιασδήποτε οξύτητας, γεγονός σαν αυτό που παρατηρήθηκε
στην πανηγυρική -εδώ ανοίγω παρένθεση, για να διατυπώσω ένα
ερώτηµα: Γιατί πανηγυρική; Τι ακριβώς πανηγυρίζουµε; Αλλά, εν
πάση περιπτώσει, κλείνω την παρένθεση- εκδήλωση του ΣΥΡΙΖΑ
την προηγούµενη Κυριακή.

(Θόρυβος-διαµαρτυρίες από την πτέρυγα του ΣΥΡΙΖΑ)
Εσείς πανηγυρίζετε και όχι η ελληνική κοινωνία και αυτό είναι

το πρόβληµα. Πανηγυρίζετε εκτός τόπου και εκτός χρόνου. Πα-
νηγυρίζετε σε στιγµή απόλυτης κρίσης και πανηγυρίζετε αγνοών-
τας πού βρίσκεται το κοινωνικό αίσθηµα. Πανηγυρίζετε
προσπαθώντας ίσως να δυναµιτίσετε την οποιαδήποτε προσπά-
θεια συνεννόησης, ενώπιον µιας µεγάλης κρίσης στην οποία και
εσείς τα µέγιστα συνεργήσατε. 

Εν πάση περιπτώσει, οφείλετε να σέβεστε την ελευθεροτυπία.
Οφείλετε να σέβεστε τους κανόνες της δηµοκρατίας. Θα τα πούµε
και την Παρασκευή αν διανοηθείτε να φέρετε τροπολογία του πε-
ριεχοµένου που συναρτάται. 

Κύριε Πρόεδρε, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, εδώ θα πρέπει
να καταλήξουµε σε κάτι, το οποίο είναι πάρα πολύ βασικό και
αφού καταλήξουµε σε αυτό, να το σεβαστούµε όλοι. Η χώρα δεν
έχει εξέλθει από την κρίση. Η χώρα βρίσκεται ακόµα σε βαθύτατη
κρίση. Η προσπάθεια του ΣΥΡΙΖΑ να παρουσιάζει ότι αποτελεί ένα
«FORT CHEYENNE» της πολιτικής ζωής, µέσα στο οποίο βρίσκον-
ται οι καλοί «καουµπόηδες» και απ’ έξω είναι οι κακοί Ινδιάνοι, οι
οποίοι το πολιορκούν, εξοµοιώνοντας τους πάντες αδιακρίτως και
τελικά στρεφόµενοι και εναντίον της ελευθεροτυπίας, της ελευ-
θερίας του λόγου, της ελευθερίας των δηµοσιογράφων να διατυ-
πώνουν ελευθέρως άποψη, είναι κάτι το οποίο δεν βοηθά την
χώρα, δεν βοηθά την κοινωνία και δεν βοηθά την επίλυση των προ-
βληµάτων.

Θεωρούσα και θεωρώ πάντοτε ότι η χώρα αυτή είναι σε τέτοιο
δύσκολο σηµείο, που µόνο ή τουλάχιστον η ειλικρινής συνεννόηση
και οι χαµηλοί τόνοι µπορούν να βοηθήσουν. Αυτό, λοιπόν, ζητώ
από τους συναδέλφους του ΣΥΡΙΖΑ: Να διατηρήσουν αυτούς τους
χαµηλούς τόνους και να µην µπουν στην παγίδα της τεχνητής
όξυνσης, την οποία προσπαθούν να καλλιεργήσουν τον τελευταίο
καιρό.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Νικήτας Κακλαµάνης): Κύριε Κούζηλε, θέλετε
να σας δώσω τον λόγο για το συγκεκριµένο θέµα;

ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΚΟΥΖΗΛΟΣ: Όχι, κύριε Πρόεδρε.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Νικήτας Κακλαµάνης): Αργότερα, ίσως στην

άλλη τοποθέτησή σας.
Ευχαριστώ.
Κυρία Μανωλάκου, θέλετε τον λόγο;
ΔΙΑΜΑΝΤΩ ΜΑΝΩΛΑΚΟΥ: Όχι, κύριε Πρόεδρε.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Νικήτας Κακλαµάνης): Από Το Ποτάµι, κ.

Χάρη Θεοχάρη, θέλετε τον λόγο;
ΘΕΟΧΑΡΗΣ (ΧΑΡΗΣ) ΘΕΟΧΑΡΗΣ: Όχι, κύριε Πρόεδρε.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Νικήτας Κακλαµάνης): Από τους Ανεξάρτη-

τους Έλληνες, κύριε Παπαχριστόπουλε, θέλετε τον λόγο;
ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ΠΑΠΑΧΡΙΣΤΟΠΟΥΛΟΣ: Μάλιστα, κύριε Πρόεδρε.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Νικήτας Κακλαµάνης): Παρακαλώ, έχετε τον

λόγο.
ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ΠΑΠΑΧΡΙΣΤΟΠΟΥΛΟΣ:Ευχαριστώ.
Θέλω, ήρεµα να θυµίσω ότι αυτήν τη στιγµή που µιλάµε, τα

ΜΜΕ µε νούµερα και ονόµατα χρωστάνε 808 εκατοµµύρια ευρώ.
Τα νόµιµα και τα φανερά. Χρωστάνε 808 εκατοµµύρια ευρώ, τα
οποία το πιο πιθανό είναι να είναι δανεικά και αγύριστα.

Θέλω, ακόµα να θυµίσω, και δεν θα φάω τον χρόνο σας, ότι
ένας συγκεκριµένος ιδιοκτήτης µέσου είχε βάλει ένα στοίχηµα ότι
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θα βάλει 1 εκατοµµύριο και θα ρίξει την Κυβέρνηση. Την έριξε.
Θέλω, ακόµα, να θυµίσω ότι ο Ανδρέας Παπανδρέου είχε πάει

στο εδώλιο του δικαστηρίου όταν τα συµφέροντα πέντε εκδοτών
κινδύνευαν.

Θέλω, να θυµίσω ότι σχεδόν όλοι οι Πρωθυπουργοί της χώρας,
µέσα σε κλειστές πόρτες, από τρεις καναλάρχες, πέντε τραπεζίτες
και µερικές οικογένειες έπαιρναν την άγουσα και έδιναν δαχτυλίδι
στον επόµενο. 

Θέλω να θυµίσω ότι οι λίστες των µεγάλων περιφερειών απο-
φασίζονταν πριν καν γίνουν οι εκλογές.

Αυτό το καθεστώς απίστευτου αυταρχισµού και ασυδοσίας θα
περίµενα -µε το δεδοµένο ,µάλιστα, ότι ο σηµερινός Πρόεδρος
της Δηµοκρατίας έσπασε τα µούτρα του για µια δίκαιη, πολύ δί-
καιη, προσπάθεια για τον βασικό µέτοχο- περισσότερη σεµνότητα
και λιγότερη επιλεκτική ευαισθησία.

Δεν έχω να πω τίποτα άλλο, κύριε Πρόεδρε.
Ευχαριστώ.

(Χειροκροτήµατα)
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Νικήτας Κακλαµάνης): Ο τελευταίος που έχει

τον λόγο είναι ο Κοινοβουλευτικός Εκπρόσωπος της Ένωσης Κεν-
τρώων. 

Κύριε Καρρά, έχετε τον λόγο.
ΓΕΩΡΓΙΟΣ-ΔΗΜΗΤΡΙΟΣ ΚΑΡΡΑΣ: Κύριε Πρόεδρε, δεν θα

πάρω τον λόγο.
ΘΕΟΔΩΡΟΣ ΔΡΙΤΣΑΣ (Υπουργός Ναυτιλίας και Νησιωτικής

Πολιτικής): Κύριε Πρόεδρε, µπορώ να µιλήσω;
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Νικήτας Κακλαµάνης): Ένα λεπτό, κύριε

Υπουργέ.
Πάντως, κύριε Παπαχριστόπουλε, επειδή δεν µπορεί να πάρει

τον λόγο ο συνάδελφός µου από τη Νέα Δηµοκρατία, κάνω µια
παρατυπία. Δεν την έχω κάνει ποτέ έναν χρόνο που είµαι Αντιπρό-
εδρος. Επειδή εγώ έζησα τις αλλαγές όλων των ηγεσιών στο
κόµµα στο οποίο ανήκω, ουδέποτε έγινε πίσω από κλειστές πόρ-
τες και ουδέποτε δώσαµε δαχτυλίδι. Πάντοτε γινόταν µε τις δια-
δικασίες που προέβλεπε το καταστατικό του κόµµατός µας.
Τελευταία µάλιστα ήταν επίσης αποδεικτικό.

ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ΠΑΠΑΧΡΙΣΤΟΠΟΥΛΟΣ: Η άποψή σας, κύριε Πρό-
εδρε, σεβαστή.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Νικήτας Κακλαµάνης): Κύριε Υπουργέ, κλείνει
η κουβέντα εδώ. Δεν θα δώσω τον λόγο. Ή µάλλον όταν πάρετε
τον λόγο για την άλλη κύρωση, µπορείτε να κάνετε και µια τοπο-
θέτηση.

ΘΕΟΔΩΡΟΣ ΔΡΙΤΣΑΣ (Υπουργός Ναυτιλίας και Νησιωτικής
Πολιτικής): Πολύ λίγο, εκ µέρους της Κυβέρνησης θέλω να κάνω
ένα σχόλιο.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Νικήτας Κακλαµάνης): Ναι, θα σας δώσω
ούτως ή άλλως τον λόγο…

ΘΕΟΔΩΡΟΣ ΔΡΙΤΣΑΣ (Υπουργός Ναυτιλίας και Νησιωτικής
Πολιτικής): Δεν είµαι ο αρµόδιος για την άλλη κύρωση.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Νικήτας Κακλαµάνης):Α, δεν είστε εσείς. 
Ορίστε, έχετε τον λόγο για δύο λεπτά και κλείνει το θέµα εδώ.
ΘΕΟΔΩΡΟΣ ΔΡΙΤΣΑΣ (Υπουργός Ναυτιλίας και Νησιωτικής

Πολιτικής): Πολύ λιγότερο και εκ µέρους της Κυβερνήσεως θέλω
να κάνω ένα σχόλιο, συµπληρωµατικά σ’ αυτά που η εκπρόσωπος
της Πλειοψηφίας κατέθεσε.

Πράγµατι, η χθεσινή εκδήλωση είχε πανηγυρικό χαρακτήρα, πα-
νηγυρικό χαρακτήρα δηµόσιου απολογισµού ενός έτους µάχης.
Στο πλαίσιο αυτής της µάχης και πριν µιλήσει ο Γραµµατέας του
Κόµµατος και ο Πρωθυπουργός της Ελλάδας, Πρόεδρος του ΣΥ-
ΡΙΖΑ, υπήρχαν στιγµές, που προβλήθηκαν στις γιγαντοοθόνες, της
χρονιάς που περάσαµε απ’ τις κοινωνικές κινητοποιήσεις, απ’ τα
πιο σηµαντικά γεγονότα, απ’ τη συµπεριφορά πολιτικών προσώ-
πων και από τη συµπεριφορά του Τύπου. Τι ενοχλεί ακριβώς; Είναι
καταγεγραµµένη αυτή η συµπεριφορά σ’ αυτόν τον ένα χρόνο των
συστηµικών µέσων ενηµέρωσης και συγκεκριµένων δηµοσιογρά-
φων που λειτούργησαν µε ένα συγκεκριµένο τρόπο, όπως και η
βιοµηχανία των παραπλανητικών δηµοσκοπήσεων, οι οποίες απα-
ξιώθηκαν πλήρως. Στο πλαίσιο αυτό, λοιπόν, εκτέθηκαν εν είδει
ρεπορτάζ και πλαισίωσης του απολογισµού τα σηµαντικότερα γε-
γονότα της χρονιάς που πέρασε και που επηρέασαν δραµατικές
στιγµές µε έντονο τρόπο. 

Ποιον ενοχλεί, λοιπόν, αυτό και γιατί αυτό είναι φασίζουσα πρα-
κτική και γιατί όλα αυτά τα περίεργα; Απλώς είναι πρακτικές απα-
ξιωµένες, που πρέπει ιστορικά να καταδικαστούν και να µην
επαναληφθούν. Δεν γίνεται η δηµοσιογραφία να είναι κατευθυνό-
µενη. Δεν γίνεται! Κι αυτό κατεγράφη µέσα στο 2015.

Ευχαριστώ.
(Χειροκροτήµατα)

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Νικήτας Κακλαµάνης): Εντάξει, είναι γεγονός
ότι επ’ αυτού του θέµατος δεν «εκπέµπουµε όλοι στην ίδια τη συ-
χνότητα», όπως λέει και το γνωστό άσµα.

Μόνη συζήτηση και ψήφιση επί της αρχής, των άρθρων και του
συνόλου του σχεδίου νόµου του Υπουργείου Εξωτερικών: «Κύ-
ρωση της Συµφωνίας µεταξύ της Κυβέρνησης της Ελληνικής Δη-
µοκρατίας και της Κυβέρνησης των Ηνωµένων Αραβικών Εµιράτων
για την προώθηση και αµοιβαία προστασία των επενδύσεων».

Το νοµοσχέδιο ψηφίστηκε στη Διαρκή Επιτροπή κατά πλειοψη-
φία και εισάγεται προς συζήτηση στη Βουλή µε τη διαδικασία του
άρθρου 108 του Κανονισµού της Βουλής, δηλαδή µπορούν να λά-
βουν τον λόγο όσοι έχουν αντίρρηση µόνο επί της κυρώσεως
αυτής της συµφωνίας. 

Απ’ ό,τι ενηµερώθηκα από τα Πρακτικά της Επιτροπής, η Χρυσή
Αυγή κράτησε επιφύλαξη και το Κοµµουνιστικό Κόµµα κατεψή-
φισε. Εποµένως, ξεκινώ από τον κ. Κούζηλο. 

Έχετε τον λόγο για πέντε λεπτά. Είµαι σίγουρος ότι δεν θα τα
εξαντλήσετε.

ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΚΟΥΖΗΛΟΣ: Καταψηφίζουµε τη συγκεκριµένη συµ-
φωνία.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Νικήτας Κακλαµάνης):Καταψηφίζετε.
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΚΟΥΖΗΛΟΣ: Καταψηφίζουµε, για τα Πρακτικά. 
Στην επιθετική επενδυτική πολιτική που ασκούν, που θα ασκή-

σουν µάλλον στο αµέσως επόµενο διάστηµα τα Ηνωµένα Αραβικά
Εµιράτα, δεν πρέπει να ξεχνάµε ότι από πίσω τους βρίσκονται πολ-
λές τούρκικες offshore. Επίσης, δεν πρέπει να ξεχνάµε ότι τα Ηνω-
µένα Αραβικά Εµιράτα, σύµφωνα µε δηµοσιεύµατα και διάφορες
αποκαλύψεις που υπάρχουν, τροφοδοτούν το ισλαµικό χαλιφάτο,
αυτούς που πολεµάνε τον χριστιανισµό, αυτούς που πολεµάνε και
σφάζουν αυτήν τη στιγµή στη Μέση Ανατολή. 

Για όλους τους παραπάνω λόγους, καταψηφίζουµε το εν λόγω
νοµοσχέδιο.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Νικήτας Κακλαµάνης): Ευχαριστώ πολύ, κύριε
Κούζηλε.

Για την παρούσα σύµβαση από το Κοµµουνιστικό Κόµµα Ελλά-
δας είναι να µιλήσει ο κ. Βαρδαλής. 

Ελάτε, κύριε συνάδελφε, έχετε τον λόγο.
ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ΒΑΡΔΑΛΗΣ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Επιτρέψτε µου µια παρατήρηση, όχι στο Προεδρείο αλλά για

την κουβέντα που εξελίχθηκε για το προηγούµενο θέµα της συζή-
τησης. Πολλοί µέσα σε αυτήν την Αίθουσα κόπτονται για τη δηµο-
κρατική πληροφόρηση του λαού µας. Ξεχνούν, όµως, κάτι και ίσως
το πιο σηµαντικό. Ότι σε αυτήν τη χώρα κουµάντο στα µέσα µαζι-
κής ενηµέρωσης έκανε και κάνει το µεγάλο κεφάλαιο, οι µεγάλοι
επιχειρηµατικοί όµιλοι και όσα µέτρα και κανόνες και αν βάλετε,
αυτό δεν πρόκειται να αλλάξει. Κουµάντο πάλι θα συνεχίσουν να
κάνουν οι επιχειρηµατικοί όµιλοι και σε αυτόν τον κλάδο. Και αυτό
δεν έχει καµµία σχέση µε τη δηµοκρατική πληροφόρηση του λαού
µας και τη λύση των προβληµάτων.

Έρχοµαι τώρα στην κύρωση της συγκεκριµένης συµφωνίας.
Κυρίες και κύριοι Βουλευτές, η διµερής συµφωνία που συζητάµε,
που διαπραγµατεύτηκε η προηγούµενη Κυβέρνηση και φέρνει για
κύρωση η σηµερινή, είναι ενταγµένη µέσα στα πλαίσια και τους
κανόνες της Ευρωπαϊκής Ένωσης. Τέτοιες διµερείς συµφωνίες
περιλαµβάνονται στον κατάλογο των θεµάτων που εµπίπτουν στην
κοινή εµπορική πολιτική της Ευρωπαϊκής Ένωσης, µε βάση τον
Κανονισµό 1219/2012. Άρα, η Ευρωπαϊκή Ένωση έχει αποκλει-
στική αρµοδιότητα και στον τοµέα αυτόν. Αυτή ορίζει τους κανό-
νες και την κίνηση των κεφαλαίων, συµπεριλαµβανοµένων των
κινήσεων κεφαλαίων που αφορούν τις επενδύσεις.

Η χώρα µας, όπως και άλλες χώρες της Ευρωπαϊκής Ένωσης,
θα πρέπει να συµµορφώνεται µε αυτούς τους κανόνες. Η Ευρω-
παϊκή Ένωση µπορεί να τις αξιολογεί, να επεµβαίνει, να διακόπτει
την εφαρµογή των διατάξεων ή να τις τροποποιεί, εφόσον το κρί-
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νει σκόπιµο. Ακόµη και για να αρχίσει µια χώρα διαπραγµατεύσεις
για τη σύναψη συµφωνίας, θα πρέπει να ενηµερώσει την επιτροπή
και να πάρει την εξουσιοδότηση για την έναρξή τους. 

Και θα πάρει εξουσιοδότηση µε βάση τον συγκεκριµένο κανο-
νισµό που ανέφερα, όταν αυτές δεν αντιβαίνουν στη συνολικότερη
νοµοθεσία της Ευρωπαϊκής Ένωσης, όταν δεν την κρίνουν πε-
ριττή, αν δεν είναι ασύµβατη µε τις αρχές και τους στόχους της
Ευρωπαϊκής Ένωσης στον τοµέα της εξωτερικής δράσης ή αν δεν
συνιστά σοβαρό εµπόδιο στη διαπραγµάτευση ή σύναψη διµερών
επενδυτικών συµφωνιών της ίδιας της Ευρωπαϊκής Ένωσης µε
τρίτες χώρες. Το ποιες είναι οι αρχές και οι στόχοι της Ευρωπαϊ-
κής Ένωσης και άρα και αυτής της διµερούς συµφωνίας, φαίνεται
ξεκάθαρα και από την εισηγητική έκθεση. 

Όλο το κείµενο το διαπερνά η αγωνία για το πώς θα διασφαλι-
στεί η προστασία των επενδύσεων και των επενδυτών. Αυτό που
επιδιώκετε µέσα σε συνθήκες έντονου ανταγωνισµού είναι να δια-
σφαλίσετε κυρίως την ανταγωνιστικότητα, να θωρακίσετε την κερ-
δοφορία των µεγάλων κεφαλαίων ξεπερνώντας τα όποια εµπόδια
προκύπτουν στην ελεύθερη κίνηση των κεφαλαίων, όπως για πα-
ράδειγµα, η προστασία από απαλλοτριώσεις και εθνικοποιήσεις,
ελεύθερη εξαγωγή κεφαλαίων και κερδών, καθώς και λεπτοµερή
διαδικασία επίλυσης των όποιων διαφορών προκύψουν. 

Η σύναψη τέτοιων διµερών συµφωνιών δεν είναι ξεκοµµένη από
την προσπάθεια της Κυβέρνησης, µέσα από την προώθηση των
ιδιωτικοποιήσεων, να προσελκύσει ξένα κεφάλαια και ιδιαίτερα
αραβικά κεφάλαια, στην προσπάθειά της να «επιτύχει» την επα-
νεκκίνηση της οικονοµίας, αυτής της οικονοµίας που είναι σχεδια-
σµένη µε τέτοιο τρόπο, ώστε, να υπηρετεί τα κέρδη των επιχειρη-
µατικών οµίλων. 

Επικαλείστε την ανάγκη να έλθουν επενδύσεις, το ενδιαφέρον,
µάλιστα, επιχειρήσεων από τα Ηνωµένα Αραβικά Εµιράτα. Ακού-
σαµε και αυτό από τα χείλη του Υπουργού, πως οι επενδύσεις είναι
αυτές που δηµιουργούν τον πλούτο. Βλέπω δεν σας πήρε και
πολύς χρόνο και σε αυτό το ζήτηµα, να επικαλείστε τα ίδια επιχει-
ρήµατα µε τους προηγούµενους.

Από τις επενδύσεις αυτές τίποτα δεν έχουν να κερδίσουν οι ερ-
γαζόµενοι και τα λαϊκά στρώµατα. Η προσέλκυση επενδύσεων, η
επανεκκίνηση της οικονοµίας, αυτής της κεφαλαιοκρατικής οικο-
νοµίας, είναι στόχοι της αστικής τάξης της χώρας µας, στόχοι που
υπηρετούν την κερδοφορία της. Αυτή η ανάπτυξη θα πατήσει
πάνω στα κατεστραµµένα δικαιώµατα των εργαζοµένων, για να
µπορεί να εξασφαλίσει µεγαλύτερα ποσοστά κερδών για το κεφά-
λαιο που θα επενδυθεί. 

Καπιταλιστική ανάπτυξη και δικαιώµατα των εργαζοµένων δεν
µπορούν να συνυπάρξουν. Η αστική τάξη της χώρας µας έχει
ανάγκη αναβάθµισης των συµφερόντων της και στην ευρύτερη
περιοχή. Έχει ανάγκη να ανοίξουν νέα πεδία κερδοφορίας και ταυ-
τόχρονα προστασίας των επενδύσεών της. Να «αξιοποιήσουν» τις
ευκαιρίες που βλέπουν τα εγχώρια µονοπώλια για κερδοφόρα διέ-
ξοδο στα κεφάλαιά τους.

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Βουλευτή)

Τελειώνω, κύριε Πρόεδρε.
Τέτοιες ευκαιρίες γι’ αυτούς βλέπουν πίσω από τη βαθύτερη εµ-

πλοκή της χώρας µας στους επικίνδυνους ιµπεριαλιστικούς σχε-
διασµούς στην περιοχή. Δυστυχώς, αυτά τους τα σχέδια
υπηρετείτε µε τον καλύτερο τρόπο, όπως έκαναν και οι προηγού-
µενες κυβερνήσεις.

Το Κοµµουνιστικό Κόµµα Ελλάδας δεν είναι αντίθετο σε διµε-
ρείς συµφωνίες, αλλά σε συµφωνίες που θα συµβάλλουν στην ικα-
νοποίηση των σύγχρονων λαϊκών αναγκών και όχι στην ικανο-
ποίηση των κερδών.

Για όλους αυτούς τους λόγους καταψηφίζουµε το συγκεκρι-
µένο σχέδιο νόµου που κυρώνει τη συγκεκριµένη συµφωνία µε τα
Ηνωµένα Αραβικά Εµιράτα.

Σας ευχαριστώ.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Νικήτας Κακλαµάνης): Κι εγώ σας ευχαριστώ.
Κύριε Μάρδα, πριν σας δώσω τον λόγο, θα πω ότι αναγκάστηκε

ο κ. Αλεξιάδης να πάει πάνω, όµως, είναι ο µόνος Υπουργός που
είναι παρών σήµερα και θα απαντήσει σε δύο επίκαιρες ερωτή-
σεις. Για να µη σταµατήσει η Επιτροπή Οικονοµικών –γιατί εκεί

πάει ο Υπουργός- θα κάνω µία διακοπή για πέντε λεπτά όταν τε-
λειώσουµε µε την κύρωση. Σας παρακαλώ να πάτε επάνω για να
µη σταµατήσει η Επιτροπή, για να κατέβει κάτω ο κ. Αλεξιάδης και
να επανέλθει. Έτσι τακτοποιήσαµε το θέµα.

ΕΛΕΝΗ ΖΑΡΟΥΛΙΑ: Κύριε Πρόεδρε, …
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Νικήτας Κακλαµάνης): Τι θέλετε, κυρία Ζα-

ρούλια;
ΕΛΕΝΗ ΖΑΡΟΥΛΙΑ: Θα ήθελα τον λόγο.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Νικήτας Κακλαµάνης): Ρώτησα, όµως προ-

ηγουµένως. Μίλησε ο κ. Κούζηλος. Ένας µιλάει από κάθε κόµµα.
Θέλετε να µιλήσετε επί της σύµβασης;

ΕΛΕΝΗ ΖΑΡΟΥΛΙΑ: Για το θέµα που έθεσε ο κ. Λοβέρδος…
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Νικήτας Κακλαµάνης): Κοιτάξτε, αυτό το θέµα

έληξε, τελείωσε και δεν επανερχόµαστε.
ΕΛΕΝΗ ΖΑΡΟΥΛΙΑ: Επειδή έτυχε κάτι στον Κοινοβουλευτικό

µας Εκπρόσωπο και έπρεπε να φύγει, ζητώ εγώ τον λόγο. 
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Νικήτας Κακλαµάνης): Καταλαβαίνω ότι

απουσιάζατε, αλλά θα µου επιτρέψετε να µην ξανανοίξω το θέµα.
Κύριε Υπουργέ, έχετε τον λόγο για πέντε λεπτά.
ΔΗΜΗΤΡΙΟΣ ΜΑΡΔΑΣ (Υφυπουργός Εξωτερικών): Κύριε

Πρόεδρε, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, στην αρµόδια επιτροπή
της Βουλής έγινε συζήτηση. Τα ζητήµατα τα οποία τέθηκαν εδώ,
απαντήθηκαν. 

Εδώ έχουµε µία σύµβαση, η οποία επιδιώκει να διευκολύνει τις
επενδύσεις από µία συγκεκριµένη χώρα προς την Ελλάδα. Απλά
και µόνο εισάγει ένα καθεστώς, το καθεστώς του πλέον ευνοού-
µενου κράτους, στις περιπτώσεις εκείνες όπου αντιµετωπίζονται
προβλήµατα. Προβλέπεται ένα καθεστώς διαιτησίας. Προβλέπεται
το τι ακριβώς θα γίνει σε περίπτωση απαλλοτρίωσης και σε περί-
πτωση που µπορεί να συµβεί κάποιος πόλεµος. Σε γενικές γραµ-
µές δεν προτείνει κάτι ιδιαίτερο, το οποίο να προκαλεί την
οποιαδήποτε απορία. Θεωρούµε ότι είναι µία από τις συµβάσεις
που υπογράφονται απ’ όλον τον κόσµο, απ’ όλες τις χώρες, στο
πλαίσιο της οµαλοποίησης, που συνδέεται µε τη διακίνηση των κε-
φαλαίων.

Σας ευχαριστώ.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Νικήτας Κακλαµάνης): Ευχαριστώ πολύ, κύριε

Υπουργέ.
Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, κηρύσσεται περαιωµένη η συζή-

τηση επί της αρχής, των άρθρων και του συνόλου του σχεδίου
νόµου του Υπουργείου Εξωτερικών: «Κύρωση της Συµφωνίας µε-
ταξύ της Κυβέρνησης της Ελληνικής Δηµοκρατίας και της Κυβέρ-
νησης των Ηνωµένων Αραβικών Εµιράτων για την προώθηση και
αµοιβαία προστασία των επενδύσεων».

Ερωτάται το Σώµα: Γίνεται δεκτό το νοµοσχέδιο;
ΠΟΛΛΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: Δεκτό, δεκτό.
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΚΟΥΖΗΛΟΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΔΙΑΜΑΝΤΩ ΜΑΝΩΛΑΚΟΥ: Κατά πλειοψηφία.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Νικήτας Κακλαµάνης): Συνεπώς το νοµοσχέ-

διο του Υπουργείου Εξωτερικών: «Κύρωση της Συµφωνίας µεταξύ
της Κυβέρνησης της Ελληνικής Δηµοκρατίας και της Κυβέρνησης
των Ηνωµένων Αραβικών Εµιράτων για την προώθηση και αµοι-
βαία προστασία των επενδύσεων» έγινε δεκτό κατά πλειοψηφία,
σε µόνη συζήτηση, επί της αρχής, των άρθρων και του συνόλου
και έχει ως εξής: 

«Κύρωση της Συµφωνίας µεταξύ της Κυβέρνησης της Ελληνι-
κής Δηµοκρατίας και της Κυβέρνησης των Ηνωµένων Αραβικών
Εµιράτων για την προώθηση και αµοιβαία προστασία των επεν-
δύσεων»

Άρθρο πρώτο

Κυρώνεται και έχει την ισχύ που ορίζει το άρθρο 28 παρ. 1 του
Συντάγµατος, η Συµφωνία µεταξύ της Κυβέρνησης της Ελληνικής
Δηµοκρατίας και της Κυβέρνησης των Ηνωµένων Αραβικών Εµι-
ράτων για την προώθηση και αµοιβαία προστασία των επενδύ-
σεων, που υπογράφηκε στην Αθήνα στις 6 Μαΐου 2014, το κείµενο
της οποίας σε πρωτότυπο στην ελληνική και αγγλική γλώσσα έχει
ως εξής:

4988 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)
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5008 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)



ΣΥΝΕΔΡΙΑΣΗ ΞΒ’ - 25 ΙΑΝΟΥΑΡΙΟΥ 2016 5009



5010 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)



Άρθρο δεύτερο

Η ισχύς του παρόντος νόµου αρχίζει από τη δηµοσίευσή του
στην Εφηµερίδα της Κυβερνήσεως και της Συµφωνίας που κυ-
ρώνεται από την πλήρωση των προϋποθέσεων του άρθρου 14
παράγραφος 1 αυτής.

Αθήνα,......................................................2015

ΟΙ ΥΠΟΥΡΓΟΙ
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Νικήτας Κακλαµάνης): Παρακαλώ το Σώµα

να εξουσιοδοτήσει το Προεδρείο για την υπ’ ευθύνη του επικύ-
ρωση των Πρακτικών της σηµερινής συνεδρίασης ως προς την
ψήφιση στο σύνολο του παραπάνω νοµοσχεδίου.

ΟΛΟΙ ΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: Μάλιστα, µάλιστα.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Νικήτας Κακλαµάνης): Παρεσχέθη η ζητη-

θείσα εξουσιοδότηση.
Προκειµένου να προλάβει ο κ. Αλεξιάδης να έλθει εδώ από την

αίθουσα της Γερουσίας, παρακαλούνται οι δύο ερωτώντες Βου-
λευτές να µην φύγουν.

Θα διακόψουµε για πέντε λεπτά και θα ξεκινήσουµε πάλι µε
τις δύο επίκαιρες ερωτήσεις.

(ΔΙΑΚΟΠΗ)
(ΜΕΤΑ ΤΗ ΔΙΑΚΟΠΗ)
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1. ΟΙΚΟΝΟΜΙΑΣ,
ΑΝΑΠΤΥΞΗΣ

ΚΑΙ ΤΟΥΡΙΣΜΟΥ

3. ΔΙΚΑΙΟΣΥΝΗΣ
ΔΙΑΦΑΝΕΙΑΣ

ΚΑΙ ΑΝΘΡΩΠΙΝΩΝ
ΔΙΚΑΙΩΜΑΤΩΝ

2. ΕΞΩΤΕΡΙΚΩΝ

4. ΟΙΚΟΝΟΜΙΚΩΝ

5. ΥΠΟΔΟΜΩΝ
ΜΕΤΑΦΟΡΩΝ 
ΚΑΙ ΔΙΚΤΥΩΝ

7. Η ΑΝΑΠΛΗΡΩΤΡΙΑ
ΥΠΟΥΡΓΟΣ

ΟΙΚΟΝΟΜΙΑΣ,
ΑΝΑΠΤΥΞΗΣ ΚΑΙ

ΤΟΥΡΙΣΜΟΥ

6. ΝΑΥΤΙΛΙΑΣ
ΚΑΙ ΝΗΣΙΩΤΙΚΗΣ

ΠΟΛΙΤΙΚΗΣ

8. Ο ΥΦΥΠΟΥΡΓΟΣ
ΕΞΩΤΕΡΙΚΩΝ».



ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Νικήτας Κακλαµάνης): Κυρίες και κύριοι συ-
νάδελφοι, επαναλαµβάνεται η διακοπείσα συνεδρίαση.

Εισερχόµεθα στη συζήτηση των 

ΕΠΙΚΑΙΡΩΝ ΕΡΩΤΗΣΕΩΝ

Δυστυχώς, υποχρεωτικά, πρέπει να κάνω τις διαγραφές πριν
φτάσω στην τέταρτη επίκαιρη ερώτηση που είναι του κ. Θεο-
χάρη. 

Για λόγους ηθικής τάξεως και κοινοβουλευτικής τάξεως –παρ’
ότι έγινε η συζήτηση στη Διάσκεψη των Προέδρων- πρέπει να πω
ότι ο κ. Αλεξιάδης, τουλάχιστον οσάκις εγώ προεδρεύω, σπανιό-
τατα λείπει όταν έχει υποχρέωση κοινοβουλευτικού ελέγχου. Λυ-
πούµαι που δεν µπορώ να το πω αυτό για τους υπόλοιπους
Υπουργούς. Δεν θεωρώ επαρκή τη δικαιολογία «φόρτος εργα-
σίας» για να µην προσέρχονται στη Βουλή. Αυτό, άντε, να γίνεται
µία φορά, αλλά εδώ το βλέπω δύο και τρεις φορές. 

Η πρώτη µε αριθµό 423/19-1-2016 επίκαιρη ερώτηση πρώτου
κύκλου του Βουλευτή Δράµας της Νέας Δηµοκρατίας κ. Δηµη-
τρίου Κυριαζίδη προς τον Υπουργό Εσωτερικών και Διοικητικής
Ανασυγκρότησης, σχετικά µε την αλλαγή του υφισταµένου νο-
µοθετικού πλαισίου σε ό,τι αφορά το χρόνο κρίσεως των στελε-
χών της Ελληνικής Αστυνοµίας, δεν θα συζητηθεί λόγω
κωλύµατος του κυρίου Υπουργού. 

Η δεύτερη µε αριθµό 392/12-1-2016 επίκαιρη ερώτηση πρώτου
κύκλου της Βουλευτού Δράµας της Δηµοκρατικής Συµπαράτα-
ξης ΠΑΣΟΚ – ΔΗΜΑΡ κ. Χαράς Κεφαλίδου προς τον Υπουργό
Οικονοµίας, Ανάπτυξης και Τουρισµού, σχετικά µε τις υψηλές
χρεώσεις των τραπεζών σε όλες τις συναλλαγές µε χρήση χρε-
ωστικών-πιστωτικών καρτών, δεν θα συζητηθεί λόγω κωλύµατος
του κυρίου Υπουργού. 

Η τρίτη µε αριθµό 427/19-1-2016 επίκαιρη ερώτηση πρώτου
κύκλου του Βουλευτή Α’ Θεσσαλονίκης του Κοµµουνιστικού Κόµ-
µατος Ελλάδας κ. Ιωάννη Δελή προς τον Υπουργό Παιδείας,
Έρευνας και Θρησκευµάτων, σχετικά µε την επανέναρξη για τη
φετινή χρονιά της Πρόσθετης Διδακτικής Στήριξης και της Ενι-
σχυτικής Διδασκαλίας στα σχολεία της χώρας, δεν θα συζητηθεί
λόγω κωλύµατος του κυρίου Υπουργού.

Θα συζητηθεί η τέταρτη µε αριθµό 407/18-1-2016 επίκαιρη
ερώτηση πρώτου κύκλου του Βουλευτή Β’ Αθηνών του Ποταµιού
κ. Θεοχάρη Θεοχάρη προς τον Υπουργό Οικονοµικών, σχετικά
µε τα προβλήµατα εφαρµογής του ειδικού φόρου κατανάλωσης
στους οίνους.

Κύριε Θεοχάρη, έχετε τον λόγο για δυο λεπτά.
ΘΕΟΧΑΡΗΣ (ΧΑΡΗΣ) ΘΕΟΧΑΡΗΣ: Ευχαριστώ πολύ, κύριε

Πρόεδρε. 
Όσο, ενδεχοµένως κι αν µε συµφέρουν οι διαγραφές -σ’ αυτήν

την προκειµένη περίπτωση που θα συζητηθεί η δική µου ερώ-
τηση πρώτη- δεν µπορώ και εγώ να µην στηλιτεύσω το γεγονός
ότι οι Υπουργοί δεν σέβονται το Κοινοβούλιο. Είναι δείγµα των
προβληµάτων του κοινοβουλευτικού µας συστήµατος. Η εκτελε-
στική εξουσία φέρεται στη νοµοθετική µε µια εργαλειακή λογική.
Τη θυµάται, δηλαδή, όποτε τη χρειάζεται, για να περάσει κάποια
νοµοσχέδια. 

Θα περάσω στο προκείµενο.
Κύριε Υπουργέ, παρά τις αντιδράσεις του συνόλου σχεδόν του

Κοινοβουλίου, η Κυβέρνηση αποφάσισε και επέβαλε τον περα-
σµένο Νοέµβριο µε τον ν. 4346/2015 ειδικό φόρο κατανάλωσης
στο κρασί. Είναι µια απόφαση κόντρα σε κάθε λογική µάλλον χει-
ρότερη ακόµα κι απ’ αυτόν τον φόρο στις ζυθοποιίες, τον οποίο
καταφέραµε και αποκρούσαµε καθώς πλήττει ένα πολλά υπο-
σχόµενο και δυναµικό κλάδο της ελληνικής γεωργίας και οικο-
νοµίας, αυτόν της οινοποιίας. Προχωρήσατε, δε, άµεσα, την 16η

Δεκεµβρίου του 2015 στην έκδοση απόφασης δικής σας, µε την
οποία καθορίσατε τη διαδικασία είσπραξης του φόρου και τις
ενέργειες των αρµόδιων αρχών, εν όψει της νέας φορολόγησης
από την 1η Ιανουαρίου.

Η εν λόγω υπουργική απόφαση δηµιούργησε µια σειρά από
σηµαντικά προβλήµατα, όπως η παράλογη απαίτηση της αυθη-
µερόν καταβολής του ειδικού φόρου κατανάλωσης. Έχει πάρει
διαστάσεις µύθου η εταιρεία, η οποία έπρεπε να πάει τριάντα χι-

λιόµετρα για να πληρώσει 0,30 λεπτά του ευρώ γιατί πούλησε
δύο µπουκάλια. Και η είσπραξή του, λοιπόν, για τα εξαγόµενα
προϊόντα. 

Μετά από τις αντιδράσεις, είναι αλήθεια, ότι πολλά απ’ αυτά
αντιµετωπίστηκαν έστω και µερικώς µε την εγκύκλιο της 7ης Ια-
νουαρίου. Ωστόσο, ο αγώνας δρόµου για τις επιχειρήσεις του
κλάδου συνεχίζεται. 

Προκειµένου να τηρούν τη νοµιµότητα πρέπει να επιδοθούν
σε µεγάλη προσπάθεια για να εξασφαλίσουν την έκδοση άδειας
φορολογικής αποθήκης µέχρι τις 30 Απριλίου και να διατηρή-
σουν την απαραίτητη ρευστότητα που τους κλέβετε, προκειµέ-
νου να προκαταβάλουν τον ειδικό φόρο κατανάλωσης στις
περιπτώσεις εξαγωγών. 

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει προειδοποιητικά το κουδούνι λή-
ξεως του χρόνου οµιλίας του κυρίου Βουλευτή)

Τελειώνω, κύριε Πρόεδρε. 
Παράλληλα, οι µικροί οινοποιοί -αν και µπορούν να επιλέξουν

να λειτουργούν εκτός του καθεστώτος της αποθήκης- θα οδη-
γηθούν µοιραία -λόγω του αυστηρού πλαισίου και προϋποθέ-
σεων- είτε να επιλέξουν τη φορολογική αποθήκη µε εξαιρετικά
υψηλό οικονοµικό και διαχειριστικό κόστος είτε να υποβάλλουν
λευκή αίτηση για να γλιτώσουν ό,τι µπορούν µέχρι τις 30 Απρι-
λίου, καθώς υπάρχει ένα µεταβατικό ευνοϊκό καθεστώς αν κά-
νουν τέτοιου είδους αίτηση. 

Γι’ αυτούς τους λόγους ερωτάσθε αν προτίθεσθε να επικου-
ρήσετε άµεσα τους µικρούς οινοπαραγωγούς της χώρας, οι
οποίοι βρέθηκαν αιφνιδίως µε προβλήµατα που απειλούν τη βιω-
σιµότητα των επιχειρήσεών τους επιτρέποντας τη σταδιακή µε-
ρική καταβολή του ειδικού φόρου κατανάλωσης για τις πωλήσεις
µέχρι τις 31-12-2015 που θα δηλωθούν µέχρι τις 31-1-2016.

Προτίθεσθε να τροποποιήσετε άµεσα την υποχρέωση προκα-
ταβολής του ειδικού φόρου κατανάλωσης σε περίπτωση ενδο-
κοινοτικής διακίνησης των εν λόγω προϊόντων και της
πρόβλεψης επιστροφής τους στους οινοπαραγωγούς που πρό-
κειται να υπαχθούν σε καθεστώς φορολογικής αποθήκης καθώς
γεννά και πρόσθετα ζητήµατα ρευστότητας στον κλάδο;

Σας ευχαριστώ.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Νικήτας Κακλαµάνης): Πριν δώσω τον λόγο

στον κ. Αλεξιάδη να πω για λόγους αντικειµενικότητας -µου διέ-
φυγε- ότι ο κ. Τόσκας, που είχε οριστεί να απαντήσει στην ερώ-
τηση του κ. Δηµητρίου Κυριαζίδη, βρίσκεται στο εξωτερικό. Άρα
είναι απόλυτα δικαιολογηµένος. 

Κύριε Υπουργέ, έχετε τον λόγο. 
ΤΡΥΦΩΝ ΑΛΕΞΙΑΔΗΣ (Αναπληρωτής Υπουργός Οικονοµι-

κών): Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε, και ζητώ συγγνώµη για την κα-
θυστέρηση, αλλά υπάρχει υποχρέωση στην Επιτροπή Οικονο-
µικών Υποθέσεων, γι’ αυτό ακολουθήθηκε αυτή η διαδικασία.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Νικήτας Κακλαµάνης): Δεν γινόταν διαφορε-
τικά. 

ΤΡΥΦΩΝ ΑΛΕΞΙΑΔΗΣ (Αναπληρωτής Υπουργός Οικονοµι-
κών): Με την ερώτησή σας, κύριε Θεοχάρη, αναλύετε ένα ζή-
τηµα, το οποίο πραγµατικά απασχολεί µερίδα των Ελλήνων
οινοπαραγωγών και δηµιουργεί προβλήµατα στην όλη διαδικα-
σία.

Όλο το προηγούµενο διάστηµα -και την Παρασκευή και σή-
µερα- είχαµε επαφές µε τους οινοπαραγωγούς, αυτούς που
πλήττονται από το µέτρο αυτό, για να βρούµε λύση. Πραγµατικά,
σε αυτήν την κατεύθυνση λειτουργεί και θα λειτουργεί το Υπουρ-
γείο Οικονοµικών. 

Άρα σαφέστατο είναι ότι το Υπουργείο Οικονοµικών δεν θέλει
να δηµιουργήσει προβλήµατα, θέλει να λύσει προβλήµατα και
ψάχνουµε να βρούµε τις καλύτερες λύσεις, όπως κάναµε έγ-
καιρα και µε την απόφαση του Δεκεµβρίου, όπως κάνουµε και µε
την απόφαση του Ιανουαρίου, µε τις διευκρινιστικές αποφάσεις. 

Όµως δεν συµφωνώ µαζί σας, ότι η απόφαση του Υπουργείου
Οικονοµικών δηµιούργησε το πρόβληµα. Το πρόβληµα το δηµι-
ουργεί το είδος του φόρου. Όταν σε ένα προϊόν επιβάλλεται ει-
δικός φόρος κατανάλωσης, αµέσως ενεργοποιούνται µια σειρά
από διατάξεις, µια σειρά από ευρωπαϊκές οδηγίες, (που δεν είναι
απόφαση της εκάστοτε κυβέρνησης ή απόφαση δική µας). Αφού,
δηλαδή, επιβάλαµε ειδικό φόρο κατανάλωσης, αναγκαστικά
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υπάρχουν αυτές οι επιπτώσεις. 
Ωστόσο να ξεκαθαρίσω για µια φορά ακόµη, ότι αυτός ο ειδι-

κός φόρος δεν επιβάλλεται σε όλα. Απαλλάσσονται τα απλά κρα-
σιά τα οποία παράγουν ιδιώτες και τα οποία καταναλώνονται από
τον ίδιο τον παραγωγό, τα µέλη της οικογένειάς του ή τους προ-
σκεκληµένους του, µε την προϋπόθεση ότι δεν πωλούνται. Να
ξεκαθαρίσουµε αυτό το πράγµα, γιατί ακούγονται πολλά µέσα
στο όργιο παραπληροφόρησης αυτές τις µέρες και πρέπει να
δώσουµε ακριβή εικόνα στους πολίτες. 

Σε ό,τι αφορά τώρα στο τι σχεδιάζει η Κυβέρνηση να κάνει.
Σχεδιάζουµε, πραγµατικά, να αντιµετωπίσουµε αυτά τα προβλή-
µατα. Δεν µπορώ να σας πω αυτήν τη στιγµή ότι την τάδε του
µηνός θα ληφθεί το α’, το β’ ή το γ’ µέτρο. Είµαστε σε συνεργα-
σία και µε τον νέο Γενικό Γραµµατέα Δηµοσίων Εσόδων και µε
τους υπηρεσιακούς παράγοντες, στα πλαίσια και στις δυνατότη-
τες που µας δίνουν οι οδηγίες, διότι εκεί πρέπει να κινηθούµε,
να βρούµε τις καλύτερες λύσεις. 

Όµως διαβεβαιώνω και τους Βουλευτές και τους οινοπαραγω-
γούς, ότι αυτές οι λύσεις θα βρεθούν και θα αντιµετωπιστούν τα
προβλήµατά τους.   

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Νικήτας Κακλαµάνης): Ευχαριστούµε, κύριε
Υπουργέ.

Κύριε Θεοχάρη, έχετε τον λόγο για τρία λεπτά. 
ΘΕΟΧΑΡΗΣ (ΧΑΡΗΣ) ΘΕΟΧΑΡΗΣ: Ευχαριστώ, κύριε Πρό-

εδρε.
Να δεχθώ, σε κάθε περίπτωση, ως δήλωση προθέσεων τα «θα»

που µας είπε ο κύριος Υπουργός. Κι εµείς είδαµε τους οινοπα-
ραγωγούς και είναι ανάστατοι. Θεωρούν ότι αυτό είναι µία ταφό-
πλακα στην ελληνική βιοµηχανία οίνου. Η Κυβέρνηση επέλεξε να
βάλει έναν ειδικό φόρο κατανάλωσης στο κρασί σε µερικό αντι-
στάθµισµα της αύξησης του ΦΠΑ στην εκπαίδευση και προσδοκά
περί τα 60-70 εκατοµµύρια. 

Όµως δεν είµαι αισιόδοξος ότι έχετε υπολογίσει το διαχειρι-
στικό κόστος στα τελωνεία για όλο αυτόν τον φόρο, δεν είµαι σί-
γουρος ότι έχετε υπολογίσει το διαχειριστικό κόστος στην
ελληνική οικονοµία και εάν στην πραγµατικότητα, συνολικά,
αυτός ο φόρος θα έχει όφελος ή αν θα έχει κόστος. 

Να σας θυµίσω και το αντίστοιχο θέµα των διήµερων παραγω-
γών, που δεν το έχουµε λύσει και έχουµε προβλήµατα µε την Ευ-
ρωπαϊκή Επιτροπή. Εκεί έχουµε οδηγηθεί σε ένα καθεστώς που
οδηγεί στην πώληση «χύµα» και στη «µαύρη» πώληση, εκτός φο-
ρολογικών διαδικασιών. 

Αυτά, λοιπόν, τα προβλήµατα είναι που θα πρέπει να λύνουµε.
Θα πρέπει να βοηθάµε τους µικρούς παραγωγούς να τυποποιούν
και να πουλάνε τυποποιηµένα προϊόντα και µάλλον και µε αυτόν
τον ειδικό φόρο κατανάλωσης στο κρασί, θα οδηγήσετε τους µι-
κρούς παραγωγούς να πάνε στις «µαύρες» πωλήσεις, για να απο-
φύγουν όλη αυτήν την ταλαιπωρία. 

Δεν είναι δυνατόν να συνεχίζει το κράτος να αναγκάζει τον πο-
λίτη, να αναγκάζει τον παραγωγό να πρέπει να επιλέξει µεταξύ
της νοµιµότητας και της δυνατότητας να προκόψει και να κάνει
τη δουλειά του. Δεν µπορεί αυτά τα δύο να είναι διαζευκτικά και
να µην µπορεί να συνδυάσει και την προκοπή και την επιτυχία και
τη νοµιµοφροσύνη και να µπορέσει να τηρήσει τους κανόνες που
εσείς βάζετε. 

Κοιτάξτε το πάλι. Τα «θα» δεν φτάνουν, κύριε Αλεξιάδη. Πρέπει
να διορθώσετε το πρόβληµα.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Νικήτας Κακλαµάνης): Κύριε Υπουργέ, έχετε
τον λόγο.

ΤΡΥΦΩΝ ΑΛΕΞΙΑΔΗΣ (Αναπληρωτής Υπουργός Οικονοµι-
κών): Πρώτα απ’ όλα, να ξεκαθαρίσω ότι για το θέµα αυτό ανα-
λυτική απάντηση δόθηκε στις 18 Ιανουαρίου στη Βουλή, σε
αντίστοιχη ερώτηση που έκανε ο κ. Κεγκέρογλου, απ’ ό,τι θυµά-
µαι. 

Επίσης, θα σας καταθέσω για τα Πρακτικά όλα τα σχετικά έγ-
γραφα των υπηρεσιών, που δίνουν αναλυτικά στοιχεία και ανα-
λυτική ενηµέρωση, για να έχετε µία πλήρη εικόνα ακριβώς για το
τι συµβαίνει. 

Δεν δέχοµαι, όµως, κύριε Θεοχάρη, τη µοµφή που κάνετε στην
Κυβέρνηση σχετικά µε το είδος αυτού του φόρου. Το έχουµε ξε-
καθαρίσει πάρα πολλές φορές, θα το πούµε µια φορά ακόµα, για

να γίνει αντιληπτό και για να µην ακούµε πάλι το ίδιο επιχείρηµα.
Δεν είµαστε ευτυχείς, ούτε υπερασπιζόµαστε πάρα πολλές από
τις φορολογικές διατάξεις που έχουµε αυτήν τη στιγµή στο φο-
ρολογικό µας σύστηµα κι έχουµε πει ότι αυτές θα αλλάζουν, είτε
µε αργό είτε µε πιο γρήγορο ρυθµό, εκεί που µπορούµε να το
αλλάζουµε.

Για να αλλάξουµε, όµως, τον ΦΠΑ στην εκπαίδευση έπρεπε να
βρούµε κάποια ισοδύναµα. Μπορεί, βεβαίως, ορισµένες πτέρυ-
γες της Βουλής –δεν έχω καταλάβει ακριβώς τη δική σας θέση-
να θεωρούν ότι έπρεπε να παραµείνει ο ΦΠΑ στην εκπαίδευση.
Εµείς, όµως, αγωνιζόµασταν από τη πρώτη στιγµή να βρεθούν
ισοδύναµα. Και γι’ αυτό βρήκαµε κάποια ισοδύναµα. Μπορεί να
µην ήταν τα τέλεια. 

Όµως, στην πολιτική δεν έχει νόηµα µόνο να καταθέτεις την
κριτική σου. Πρέπει να καταθέτεις και την πρότασή σου. Άρα,
λοιπόν, περιµένουµε να κατατεθεί, µε τι πρέπει να αντικαταστα-
θεί ο φόρος στο κρασί. Εµείς βρήκαµε ένα ισοδύναµο µε τεχνικά
προβλήµατα λόγω του ειδικού φόρου κατανάλωσης. Το λύνουµε
και προχωράµε παραπέρα.

Σε ό,τι αφορά, λοιπόν, το συγκεκριµένο θέµα, εµείς, κάνουµε
ό,τι µπορούµε για να προστατεύσουµε το ελληνικό κρασί και τα
ελληνικά προϊόντα. Και στο θέµα του τσίπουρου µελετούµε και
συνεργαζόµαστε µε τους παραγωγούς γι’ αυτά τα ζητήµατα. Δεν
κλείνουµε τα µάτια.

Και δεν περίµενα από εσάς την αναφορά στο «θα». Μπορεί να
ήταν σε κάποιο σηµείωµα από οµιλία σας προηγουµένων µηνών.
Αλλά στο Υπουργείο Οικονοµικών κλείσαµε πλέον το 2015, κύριε
Θεοχάρη.

ΘΕΟΧΑΡΗΣ (ΧΑΡΗΣ) ΘΕΟΧΑΡΗΣ: Τρία «θα».
ΤΡΥΦΩΝ ΑΛΕΞΙΑΔΗΣ (Αναπληρωτής Υπουργός Οικονοµι-

κών): Και επειδή έχετε εµπειρία από το Υπουργείο Οικονοµικών,
το ισοζύγιο στα φορολογικά έσοδα στο Υπουργείο Οικονοµικών
για το 2015 ήταν θετικό, ενώ συγκρίνοντας το 2014 µε το 2013
ήταν αρνητικό. 

(Στο σηµείο αυτό ο Αναπληρωτής Υπουργός Οικονοµικών κ.
Τρύφων Αλεξιάδης καταθέτει για τα Πρακτικά τα προαναφερ-
θέντα έγγραφα, τα οποία βρίσκονται στο αρχείο του Τµήµατος
Γραµµατείας της Διεύθυνσης Στενογραφίας και Πρακτικών της
Βουλής)

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Νικήτας Κακλαµάνης): Τελειώσαµε και προ-
χωρούµε.

Η πέµπτη µε αριθµό 410/18-1-2016 επίκαιρη ερώτηση πρώτου
κύκλου του Βουλευτή Λαρίσης των Ανεξαρτήτων Ελλήνων κ. Βα-
σιλείου Κόκκαλη προς τον Υπουργό Περιβάλλοντος και Ενέρ-
γειας, σχετικά µε τη µείωση των τιµών αποζηµίωσης των
φωτοβολταϊκών πάρκων, δεν συζητείται λόγω κωλύµατος του κυ-
ρίου Υπουργού.

Η πρώτη µε αριθµό 424/19-1-2016 επίκαιρη ερώτηση δεύτερου
κύκλου του Βουλευτή Κορινθίας της Νέας Δηµοκρατίας κ. Χρί-
στου Δήµα προς τον Υπουργό Υγείας, σχετικά µε τα προβλήµατα
λειτουργίας του Γενικού Νοσοκοµείου Κορίνθου δεν συζητείται
λόγω φόρτου εργασίας-κωλύµατος του κυρίου Υπουργού.

Η δεύτερη µε αριθµό 401/18-1-2016 επίκαιρη ερώτηση δεύτε-
ρου κύκλου του Βουλευτή Ηρακλείου της Δηµοκρατικής Συµπα-
ράταξης ΠΑΣΟΚ-ΔΗΜΑΡ κ. Βασιλείου Κεγκέρογλου προς τον
Υπουργό Οικονοµίας, Ανάπτυξης και Τουρισµού, σχετικά µε τις
υψηλές τιµές των καυσίµων στη χώρα µας, τη στιγµή που η τιµή
του πετρελαίου διεθνώς είναι σε χαµηλά επίπεδα δεν συζητείται
λόγω κωλύµατος του κυρίου Υπουργού.

Και φθάνουµε, για να απελευθερώσουµε τον Υπουργό να πάει
στην Αίθουσα της Γερουσίας, στην τρίτη µε αριθµό 428/19-1-
2016 επίκαιρη ερώτηση δεύτερου κύκλου του Βουλευτή Β’ Θεσ-
σαλονίκης του Κοµµουνιστικού Κόµµατος Ελλάδας κ. Αθανασίου
Βαρδαλή προς τον Υπουργό Οικονοµικών, σχετικά µε τη συντή-
ρηση του παράκτιου αναχώµατος στις εκβολές των ποταµών
Αξιού και Γαλλικού στην Περιφερειακή Ενότητα Θεσσαλονίκης.

Στην επίκαιρη ερώτηση θα απαντήσει ο Αναπληρωτής Υπουρ-
γός κ. Τρύφων Αλεξιάδης.

Τον λόγο έχει ο κ. Βαρδαλής.
ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ΒΑΡΔΑΛΗΣ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Κύριε Υπουργέ, τα τελευταία χρόνια, η πραγµατικότητα µας
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θυµίζει µε τραγικό τρόπο –θα έλεγα- την ανυπαρξία θωράκισης
της χώρας από αντιπληµµυρική προστασία. Εδώ, τώρα, δεν µι-
λάµε για σχέδιο γενικότερα ή για προγραµµατισµό αντιµετώπι-
σης αυτού του προβλήµατος ή λύσης του, αλλά ούτε καν για
αντιµετώπιση προβληµάτων, που έχουν εντοπιστεί εδώ και χρό-
νια και είναι επείγοντα και εξ αυτού του λόγου χρήζουν και άµε-
σης αντιµετώπισης. 

Αναφέροµαι σε ένα απ’ αυτά που είναι το παράκτιο ανάχωµα
στις εκβολές των ποταµών Αξιού και Γαλλικού. Το συγκεκριµένο
ανάχωµα έχει διαβρωθεί επικίνδυνα και κάθε καθυστέρηση στην
αποκατάστασή του θα έχει σαν αποτέλεσµα πρώτα απ’ όλα την
καταστροφή µεγάλου µέρους του, την κατάκλιση χερσαίων εκτά-
σεων, την καταστροφή καλλιεργειών αλλά και κτηνοτροφικών µο-
νάδων, ακόµη –ενδεχοµένως- και απώλειες ανθρώπινων ζωών
αλλά και ζώων. 

Δεν τα λέµε εµείς, δηλαδή το Κοµµουνιστικό Κόµµα Ελλάδας,
αυτά. Έχω εδώ την έκθεση –σας την έχει στείλει και είναι γνω-
στή- της Τεχνικής Υπηρεσίας της Περιφέρειας Κεντρικής Μακε-
δονίας. 

Δεύτερον, ίσως γνωρίζετε ότι το έργο κατασκευάστηκε εδώ
και πενήντα τέσσερα χρόνια, από το 1962 δηλαδή, και δεν έχει
συντηρηθεί. Κάποιες πέτρες ρίχνουµε κατά καιρούς, όταν ανοί-
γουν τρύπες.

Το ερώτηµα είναι συγκεκριµένο. Θα δώσετε άδεια –διότι αυτό
επικαλείται η Περιφέρεια Κεντρικής Μακεδονίας, ότι δεν δίνετε
άδεια- να προχωρήσει άµεσα η συντήρηση του συγκεκριµένου
αναχώµατος;

Ευχαριστώ.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Νικήτας Κακλαµάνης): Κι εγώ, κύριε Βαρ-

δαλή.
Τον λόγο έχει ο κύριος Υπουργός. Απ’ ότι βλέπω είστε ειδικός

και επί των αναχωµάτων!
Ορίστε, έχετε τον λόγο, κύριε Υπουργέ.
ΤΡΥΦΩΝ ΑΛΕΞΙΑΔΗΣ (Αναπληρωτής Υπουργός Οικονοµι-

κών): Ξεκινάτε µε µια σωστή παρατήρηση, κύριε Πρόεδρε.
Δεν είµαι ειδικός επί των αναχωµάτων ούτε των κοινωνικών

ούτε των φυσικών. Σε σχέση, όµως, µε την ερώτηση αυτή εµπλέ-
κοµαι ως αρµόδιος για τα θέµατα της δηµόσιας περιουσίας. 

Και εδώ να ξεκαθαρίσω κάτι στον κύριο Βουλευτή, που θέτει
ένα πολύ σωστό ερώτηµα για κάτι, το οποίο δηµιουργεί προβλή-
µατα και κινδύνους, ανά πάσα στιγµή, σε µια πολύ σηµαντική πε-
ριοχή της χώρας, σε περιοχή που, εάν σπάσουν τα φράγµατα και
µπει η θάλασσα (σε εκείνη την περιοχή) µέσα, θα έχουµε κατα-
στροφές, που θα κρατήσουν πάρα πολλά χρόνια, εξαιτίας των
προβληµάτων που θα δηµιουργήσουν σε εκείνα τα εδάφη. Θα
σας πω, όµως, ποιο είναι το γραφειοκρατικό πρόβληµα και ποια
είναι η δική µου αρµοδιότητα, διότι, τελικά, κακώς απευθύνετε
σε εµένα την ερώτηση.

Υπάρχουν οι υπηρεσίες του Υπουργείου Οικονοµικών, που
είναι αρµόδιες για να δίδουν άδειες για να γίνονται έργα στον αι-
γιαλό. Και υπάρχει σωστά αυτή η αρµοδιότητα, διότι, εάν δεν
υπήρχε (αυτή η αρµοδιότητα), φανταστείτε ότι ο καθένας θα
µπορούσε να πάει στον αιγιαλό και είτε µε πρόφαση ότι πάει να
φτιάξει κάποια έργα είτε µε οτιδήποτε άλλο, να δηµιουργεί προ-
βλήµατα, καταπατήσεις και µια σειρά από άλλα προβλήµατα που
έχουµε δει κατά καιρούς.

Δεν αρνούνται οι υπηρεσίες του Υπουργείου Οικονοµικών να
δώσουν άδεια. Θα καταθέσω στα Πρακτικά όλη τη σχετική αλ-
ληλογραφία, για να ενηµερωθείτε.

Υπάρχει και ένα έγγραφο της Περιφερειακής Διεύθυνσης Δη-
µόσιας Περιουσίας Μακεδονίας-Θράκης από τις 11 Σεπτεµβρίου
2015 προς την περιφέρεια, που εξηγεί µε σαφήνεια ότι θα πρέ-
πει, για να γίνουν αυτές οι εργασίες, να γίνει αίτηση και να ακο-
λουθηθούν οι διαδικασίες, που θα οδηγήσουν σε απόφαση του
Υπουργού Οικονοµικών, κατά τη διαδικασία που προβλέπει η πα-
ράγραφος του σχετικού άρθρου του ν. 2971/2001. Το καταθέτω
για τα Πρακτικά.

(Στο σηµείο αυτό ο Αναπληρωτής Υπουργός Οικονοµικών κ.
Τρύφων Αλεξιάδης, καταθέτει για τα Πρακτικά τα προαναφερ-
θέντα έγγραφα, τα οποία βρίσκονται στο αρχείο του Τµήµατος
Γραµµατείας της Διεύθυνσης Στενογραφίας και Πρακτικών της

Βουλής)
Δεν µπορεί η Κτηµατική Υπηρεσία να δώσει άδεια µε βάση

τους νόµους που υπάρχουν, εάν δεν ακολουθηθεί αυτή η διαδι-
κασία. Άρα, το Υπουργείο Οικονοµικών έχει δύο οδούς: Ή να
φέρει διάταξη και να αλλάξουµε τον νόµο, που θα καθυστερήσει
πάρα πολύ ή να τηρήσει τον νόµο. Τηρώντας τον νόµο, δεν µπο-
ρούµε να δώσουµε άδεια για τέτοιες εργασίες, εάν δεν τηρηθεί
µια διαδικασία.

Δυστυχώς στις αρµόδιες υπηρεσίες δεν έχει κατατεθεί το σχε-
τικό αίτηµα και ο σχετικός φάκελος, ώστε να ακολουθηθεί η δια-
δικασία και να δοθεί η άδεια. Εάν είχε γίνει το αίτηµα από τότε,
από τον Σεπτέµβριο –εγώ σας λέω από τον Σεπτέµβριο, απ’ όταν
πήραν την απάντηση-, θα είχε ήδη δοθεί η άδεια και θα είχαν ξε-
κινήσει τα έργα. 

Άρα εµείς ως Υπουργείο Οικονοµικών δεν µπορούµε να κά-
νουµε τίποτα άλλο, όσο υπάρχει αυτός ο νόµος. Πρέπει ή να αλ-
λάξει ο νόµος ή να τηρηθεί ο νόµος. Για να γίνουν άµεσα τα
έργα, πρέπει να ακολουθηθεί η νόµιµη διαδικασία και να δοθεί
άδεια για τον αιγιαλό.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Νικήτας Κακλαµάνης): Κύριε Βαρδαλή,
έχετε τον λόγο.

ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ΒΑΡΔΑΛΗΣ: Κύριε Υπουργέ, από ό,τι κατάλαβα,
τελικά µπορεί όπου σταθούµε και όπου βρεθούµε να καταγγέλ-
λουµε τη γραφειοκρατία, αλλά εδώ θα πνιγεί κόσµος, θα κατα-
στραφούν περιουσίες, γιατί δεν µπορούµε να αντιµετωπίσουµε
ένα απλό ζήτηµα και επικαλούµαστε τον νόµο. Μα, είναι δυνα-
τόν;

Εάν ακολουθηθεί αυτή η διαδικασία που λέτε και µέσα στις
προϋποθέσεις, για να κάνω ένα έργο, δηλαδή για να συντηρήσω
το ανάχωµα, είναι να κάνω µελέτη, να την καταθέσω, να παρθεί
η απόφαση από τον Υπουργό –γιατί δεν µπορεί κανείς άλλος να
πάρει τέτοιου είδους απόφαση-, να γυρίσει πίσω, να γίνει διαγω-
νισµός, να το πάρει ο εργολάβος και θα δούµε πότε θα µπει, τε-
λικά θα συµβεί το µοιραίο και θα λέµε ότι φταίνε οι ακραίες
καιρικές συνθήκες.

Νοµίζουµε ότι θα µπορούσε να λυθεί διαφορετικά ένα ζήτηµα,
το οποίο επείγει και χρειάζεται άµεση αντιµετώπιση. Για παρά-
δειγµα, για τέτοιου είδους έργα θα µπορεί να δίνεται εξουσιοδό-
τηση στην περιφέρεια γενικώς –στη συγκεκριµένη περίπτωση,
στην Περιφέρεια Κεντρικής Μακεδονίας- και βεβαίως και οι αν-
τίστοιχοι πόροι, για να παρεµβαίνει επιτόπου αυτός που έχει εκεί
και την ευθύνη και την αρµοδιότητα. Δεν µπορεί να είναι υπόθεση
του Υπουργού και αν χρειαστεί να αλλάξει αυτός ο νόµος, να αλ-
λάξει ο νόµος. Και, ξαναλέω, όχι µόνο την αρµοδιότητα αλλά και
τους πόρους.

Βεβαίως, το πρόβληµα της θωράκισης από αντιπληµµυρική
προστασία δεν λύνεται µε τέτοια µπαλώµατα. Κατά τη γνώµη
µας, χρειάζεται ένας κεντρικός φορέας που θα έχει την ευθύνη
και της µελέτης και της παρακολούθησης αλλά και την ευθύνη
επίλυσης τέτοιων προβληµάτων. Μόνο µε έναν τέτοιο κρατικό
φορέα µπορούν να αντιµετωπιστούν συνολικά τέτοιου είδους
προβλήµατα, και χρειάζεται γενικότερο σχέδιο και προγραµµα-
τισµός έργων αναγκαίων για την αντιπληµµυρική προστασία της
χώρας µας.

Ευχαριστώ.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Νικήτας Κακλαµάνης): Ο κύριος Υπουργός

έχει τον λόγο.
ΤΡΥΦΩΝ ΑΛΕΞΙΑΔΗΣ (Αναπληρωτής Υπουργός Οικονοµι-

κών): Κύριε Βουλευτά, θα διευκρινίσω, για να µη γίνει κάποια πα-
ρανόηση σε οποιονδήποτε µας ακούει, ότι αυτό που ρωτάτε δεν
είναι αρµοδιότητα του Υπουργείου Οικονοµικών. Το Υπουργείο
Οικονοµικών δεν µπορεί να δώσει άδεια, αν δεν τηρηθεί µια συγ-
κεκριµένη διαδικασία. Όποιος θέλει να κάνει έργα στον αιγιαλό,
χωρίς άδεια, αναλαµβάνει την ευθύνη. Αλλά δεν µπορούµε εµείς
να δώσουµε άδεια, χωρίς να τηρηθεί η νόµιµη διαδικασία.

Το ερώτηµα, λοιπόν, που θέτετε εσείς σε εµάς, πρέπει να το
θέσετε σε άλλα Υπουργεία και βεβαίως και πρέπει να αλλάξει η
νοµοθεσία. Δεν µπορεί να ασχολείται ο Υπουργός Οικονοµικών
µε ένα τέτοιο έκτακτο έργο, πρέπει να είναι αρµοδιότητα άλλων
φορέων. Θα πρέπει, όµως, να αλλάξει η νοµοθεσία σε αυτόν τον
τοµέα και εµείς θα αλλάξουµε σε πολλά ζητήµατα τη νοµοθεσία
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για τον αιγιαλό και για την προστασία της παραλίας. Γιατί δεν µι-
λάµε για προστασία. Εδώ µιλάµε ότι η υποτιθέµενη προστασία
δεν προστατεύει τον αιγιαλό.

Αλλά αυτή τη στιγµή, γιατί το ερώτηµα να είναι ως προς το τι
κάνει το Υπουργείο Οικονοµικών και να µην είναι το ερώτηµα
γιατί τόσους µήνες δεν ακολουθεί η περιφέρεια τη διαδικασία,
που έπρεπε να ακολουθήσει και έχει ενηµερωθεί από τον Σεπτέµ-
βριο γι’ αυτήν;

Άρα, να κάνουµε όλοι µια προσπάθεια. Εγώ θα προσπαθήσω,
αύριο κιόλας, να επικοινωνήσω και µε την περιφέρεια και µε τις
άλλες υπηρεσίες, να δοθεί άµεσα αυτή η άδεια και να αντιµετω-
πιστεί το πρόβληµα των πολιτών.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Νικήτας Κακλαµάνης): Κύριε Υπουργέ, σας
απεγκλωβίζουµε, να ανέβετε επάνω στην Αίθουσα της Γερου-
σίας.

Η τέταρτη µε αριθµό 378/12-1-2016 επίκαιρη ερώτηση δεύτε-
ρου κύκλου της Βουλευτού Ιωαννίνων του Συνασπισµού Ριζοσπα-
στικής Αριστεράς κ. Μερόπης Τζούφη προς τον Υπουργό Υγείας,
σχετικά µε τη λειτουργία του Υπολογιστικού Τοµογράφου (PET-
CT) στο Πανεπιστηµιακό Γενικό Νοσοκοµείο Ιωαννίνων, δεν θα
συζητηθεί λόγω κωλύµατος του κυρίου Υπουργού.

Η πέµπτη µε αριθµό 402/18-1-2016 επίκαιρη ερώτηση δεύτε-
ρου κύκλου της Βουλευτού Β’ Αθηνών της Νέας Δηµοκρατίας κ.
Άννας Καραµανλή προς τον Υπουργό Υγείας, σχετικά µε τη διε-
ρεύνηση των αιτιών θανάτου τετράχρονης σε νοσοκοµείο του
Ηρακλείου, δεν θα συζητηθεί λόγω κωλύµατος του κυρίου
Υπουργού.

Η έκτη µε αριθµό 403/18-1-2016 επίκαιρη ερώτηση δεύτερου
κύκλου του Βουλευτή Έβρου της Νέας Δηµοκρατίας κ. Αναστα-
σίου Δηµοσχάκη προς τον Υπουργό Υγείας, σχετικά µε την αντι-
µετώπιση των προβληµάτων λειτουργίας του Νοσοκοµείου
Διδυµοτείχου, δεν θα συζητηθεί λόγω κωλύµατος του κυρίου
Υπουργού.

Η έβδοµη µε αριθµό 386/12-1-2016 επίκαιρη ερώτηση δεύτε-
ρου κύκλου του Βουλευτή Β’ Αθηνών της Νέας Δηµοκρατίας κ.
Σπυρίδωνος-Αδώνιδος Γεωργιάδη προς τον Υπουργό Υγείας,
σχετικά µε την εφαρµογή των µέτρων «αυτόµατης επιστροφής»
(clowback) και «ποσού επιστροφής» (rebate) στις δαπάνες ιδιω-
τικών παρόχων του ΕΟΠΥΥ για το έτος 2014, δεν θα συζητηθεί
λόγω κωλύµατος του κυρίου Υπουργού.

Η ένατη µε αριθµό 404/18-1-2016 επίκαιρη ερώτηση δεύτερου
κύκλου του Βουλευτή Αιτωλοακαρνανίας της Δηµοκρατικής Συµ-
παράταξης ΠΑΣΟΚ-ΔΗΜΑΡ κ. Δηµητρίου Κωνσταντόπουλου
προς τον Υπουργό Υγείας, σχετικά µε τα προβλήµατα λειτουρ-
γίας των νοσοκοµείων Αγρινίου και Μεσολογγίου, δεν θα συζη-
τηθεί λόγω κωλύµατος του κυρίου Υπουργού.

Η δέκατη µε αριθµό 412/18-1-2016 επίκαιρη ερώτηση δεύτε-
ρυο κύκλου της Βουλευτού Αττικής της Δηµοκρατικής Συµπαρά-
ταξης ΠΑΣΟΚ-ΔΗΜΑΡ κ. Παρασκευής Χριστοφιλοπούλου προς
τον Υπουργό Υγείας, σχετικά µε την κάλυψη των κενών κλινών
στις µονάδες εντατικής θεραπείας του ΕΣΥ, δεν θα συζητηθεί

λόγω κωλύµατος του κυρίου Υπουργού.
Η δωδέκατη µε αριθµό 394/13-1-2016 επίκαιρη ερώτηση δεύ-

τερου κύκλου της Βουλευτού Β’ Πειραιώς της Ένωσης Κεν-
τρώων κ. Θεοδώρας Μεγαλοοικονόµου προς τον Υπουργό
Υγείας, σχετικά µε τις συνθήκες διαβίωσης των εγκαταλελειµµέ-
νων νεογνών στην πτέρυγα του Νοσοκοµείου «Αλεξάνδρα», δεν
θα συζητηθεί λόγω κωλύµατος του κυρίου Υπουργού.

Όλες αυτές είναι επίκαιρες ερωτήσεις προς τον Υπουργό
Υγείας, οι οποίες αναβάλλονται λόγω κωλύµατος του Υπουργού,
λόγω φόρτου εργασίας.

Αντιθέτως, η όγδοη µε αριθµό 399/15-1-2016 επίκαιρη ερώ-
τηση δεύτερου κύκλου του Βουλευτή Επικρατείας του Λαϊκού
Συνδέσµου-Χρυσή Αυγή κ. Χρήστου Παππά προς τον Υπουργό
Εξωτερικών, σχετικά µε την «υφαρπαγή περιουσιών Ελλήνων στη
Χειµάρα και στους Αγίους Σαράντα», αναβάλλεται µεν λόγω κω-
λύµατος του κυρίου Υπουργού αλλά ο κ. Κοτζιάς πράγµατι βρί-
σκεται στο εξωτερικό.

Επίσης, η ενδέκατη µε αριθµό 385/12-1-2016 επίκαιρη ερώ-
τηση δεύτερου κύκλου του Βουλευτή Β’ Θεσσαλονίκης του Κοµ-
µουνιστικού Κόµµατος Ελλάδας κ. Αθανασίου Βαρδαλή προς τον
Υπουργό Εργασίας, Κοινωνικής Ασφάλισης και Κοινωνικής Αλ-
ληλεγγύης, σχετικά µε τα προβλήµατα των εργαζοµένων στον
Όµιλο «Euromedica», δεν συζητείται λόγω κωλύµατος του κυ-
ρίου Υπουργού και αναβάλλεται.

Η πρώτη µε αριθµό 818/3-11-2015 ερώτηση του Βουλευτή Α’
Πειραιώς του Λαϊκού Συνδέσµου-Χρυσή Αυγή κ. Νικολάου Κού-
ζηλου προς τον Υπουργό Ναυτιλίας και Νησιωτικής Πολιτικής,
σχετικά µε την κατάργηση του άρθρου 11 του σχεδίου νόµου
«Τουριστικά πλοία και άλλες διατάξεις», δεν συζητείται µετά από
συνεννόηση του ερωτώντος Βουλευτή και του αρµόδιου Υπουρ-
γού. 

Τέλος, η δεύτερη µε αριθµό 1868/11-12-2015 ερώτηση του
Βουλευτή Ηρακλείου της Δηµοκρατικής Συµπαράταξης ΠΑΣΟΚ-
ΔΗΜΑΡ κ. Βασιλείου Κεγκέρογλου προς τον Υπουργό Οικονοµι-
κών, σχετικά µε την εκκαθάριση της «ΑΣΠΙΣ ΠΡΟΝΟΙΑ», δεν
συζητείται λόγω κωλύµατος του κυρίου Υπουργού. Φανταστείτε
πόσες φορές έχει κατατεθεί αυτή!

Ολοκληρώθηκε η συζήτηση των επικαίρων ερωτήσεων.
Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, δέχεστε στο σηµείο αυτό να λύ-

σουµε τη συνεδρίαση;
ΟΛΟΙ ΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: Μάλιστα, µάλιστα.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Νικήτας Κακλαµάνης): Με τη συναίνεση του

Σώµατος και ώρα 18.56’ λύεται η συνεδρίαση για αύριο, ηµέρα
Τρίτη 26 Ιανουαρίου 2016 και ώρα 18.30’, µε αντικείµενο εργασιών
του Σώµατος: συζήτηση προ ηµερησίας διατάξεως, σύµφωνα µε
το άρθρο 143 του Κανονισµού της Βουλής, µε πρωτοβουλία του
Πρωθυπουργού κ. Αλέξη Τσίπρα, σε επίπεδο Αρχηγών κοµµάτων,
σχετικά µε τη µεταρρύθµιση του ασφαλιστικού συστήµατος της
χώρας, σύµφωνα µε την ειδική ηµερήσια διάταξη που έχει διανε-
µηθεί.
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